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Nowe miejsca parkin-
gowe w Kończewie
Pozostawienie samochodu na 
osiedlu w Kończewie nie powinno 
już sprawiać kłopotów. Kierowcy 
mogą już korzystać z nowych 
miejsc parkingowych.

czytaj str. 5

W NUMERZE:
Mobilne Pracownie 
Komputerowe powsta-
ną w dwóch szkołach
Szkoły z Kobylnicy i Kończewa 
znalazły się w grupie 764 placó-
wek z całego kraju, które zyskają 
nowe pracownie komputerowe 
dzięki konkursowi OSEWyzwanie. 

czytaj str. 4

Nowy zastępca wójta 
Gminy Kobylnica

Leszek Kuliński powołał na to stano-
wisko Rafała Kuligowskiego. Nowy 
zastępca złożył ślubowanie i objął 
stanowisko 1 października 2019 roku.  

czytaj str. 7

Zabytkowy ołtarz już po renowacji
Nie tylko udało się zahamować proces destruk-
cji i poprawić stan techniczny obiektu, ale także 
odzyskać pierwotne wartości historyczne i artystycz-
ne. Dobiegły końca prace przy ołtarzu głównym 
kościoła p.w. Św. Stanisława Kostki w Słonowicach. 
Odrestaurowanie i konserwacja zabytkowego obiek-
tu z przełomu XIX i XX wieku kosztowały ok. 62 tys. zł.

czytaj str. 14

Pamiętajmy o tych, którzy odeszli...
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Co w prasie piszczy
Nie jestem do końca 

przekonany czy Państwo 
pamiętają niedawną, ale 
jakże wciąż aktualną aferę 
związaną z  powołaniem 
Mirosława Banasia na funk-
cję Pierwszego Prezesa 
Najwyższej Izby Kontroli. Ta 
funkcja to capo di tutti capi 
wszelkich kontrolerów. To 
samo w  sobie jest raczej 
wyrazem uznania ale gdy 
połączyć to ze znajomymi 
ministra wymowy mafij-
nej jednak nabiera. Prezes 
NIK ma bowiem władzę 
nieograniczoną. On może 
kontrolować wszystkie or-
gana władzy państwowej 
ze służbami specjalnymi 
włącznie. Jednak afery 
wszelkie w  naszym pol-
skim środowisku politycz-
nym podlegają zjawisku 
szybkiej amnezji zarówno 
wśród dziennikarzy, wszel-
kiej maści polityków a  tak-
że wyborców. Przypomnieć 
wystarczy Marka Kuchciń-
skiego, byłego już marszał-
ka Sejmu RP, który w  nie-
sławie, ale żegnany przez 
PiS jak bohater narodowy, 
odszedł ze swojej funkcji 
drugiej osoby w  Rzeczy-
pospolitej. Onet w  swoim 
artykule „Drogi marszałek 
Kuchciński” przypomina, że 
98 (dziewięćdziesiąt osiem) 
lotów pana marszałka tylko 
w 15 miesiącach jego urzę-
dowania kosztowały skarb 
państwa ponad cztery mi-
liony złotych. (Bagatela, to 
przecież tylko 8.000 dodat-
ków 500+). Dziś jako mąż 
opatrznościowy wygrywa 
z  wysokim wynikiem par-
lamentarne wybory, bo 
nikt mu jakoś nie pamięta 
jak swoją rodzinę, swoich 
partyjnych koleżków i  oso-
bistych przyjaciół woził. 
Gazeta Wyborcza podaje, 
że Kuchciński latał zwykle 
trzema maszynami: rządo-
wym samolotem Gulfstre-
am G550, wojskowym sa-
molotem transportowym 

CASA, a  także wojskowym 
śmigłowcem Sokół. Najczę-
ściej wybierał się z Warsza-
wy do Rzeszowa a stamtąd 
był dowożony do Przemy-
śla, gdzie mieszka i  z  po-
wrotem rządową limuzyną 
w  asyście dwóch dodatko-
wych aut ochrony, które 
także z Warszawy goniły na 
lotnisko skąd pomazańca 
władzy odebrać należało. 
Teraz jak Wenus z  piany 
morskiej narodził się kry-
stalicznie czysty, na wskroś 
uczciwy człowiek, Miro-
sław Banaś, tak go bowiem 
nazywają partyjni akolici 
i  czołowy aktyw. Niektó-
rzy zwą go też pancernym 
bo ponoć odstrzelić się 
nie da. Fakt donosi, że po 
zwycięstwie PiS w  wybo-
rach, skompromitowany 
prezes NIK Marian Banaś 
może spać spokojnie. Bę-
dzie mógł dalej liczyć na 
pobłażliwość służb i  wyro-
zumiałość ze strony dzier-
żących ster władzy par-
tyjnych kolegów. Zamiast 
przeprosić Polaków i w po-
korze zrezygnować, ponad 
dwa tygodnie przebywał 
na urlopie, by najwyraźniej 
przeczekać, aż burza wokół 
jego osoby ucichnie. A jego 
kolega z PiS po zwycięskich 
wyborach poczuł się na tyle 
pewnie, że mówi teraz, że 
pójście na bezpłatny urlop 
to była "elegancka decyzja" 
i nawet skazujący wyrok nie 
jest przesłanką, by Banaś 
rezygnował ze stanowiska. 
Fakt informuje, że CBA od 
kwietnia sprawdza majątek 
Banasia i nie wyciąga z tego 
żadnych wniosków. Z kolei, 
według ustaleń TVN24, 
Agencja Bezpieczeństwa 
Wewnętrznego wydała 
mu certyfikat dostępu do 
najważniejszych tajemnic 
państwowych mimo, że wy-
najmował on kamienicę lu-
dziom powiązanym z prze-
stępczym półświatkiem! 
A skarbówka przymyka oko 

na podejrzane działania 
podatkowe Banasia wokół 
tej nieruchomości. Kon-
trola oświadczeń mająt-
kowych szefa NIK Mariana 
Banasia przez CBA wykaza-
ła duże nieprawidłowości. 
Nie chodzi jednak o słynną 
kamienicę w  Krakowie –
podaje Onet. Według nie-
oficjalnych ustaleń gazety 
Do Rzeczy, wnioski z  kon-
troli znane są od kilku dni 
ścisłemu kierownictwu PiS, 
które wezwało Banasia do 
złożenia dymisji. Materiał 
zgromadzony przez CBA 
ma być dla nowego szefa 
NIK "porażający". Onet do-
daje, że nieprawidłowości 
dotyczące majątku po-
siadanego przez Banasia 
nie mają bezpośredniego 
związku ze sprawą słyn-
nej kamienicy w  Krakowie. 
Według portalu "w  kolej-
ce do publikacji przez NIK 
czekają co najmniej cztery 
„bomby mogące uderzyć 
w  rządzących polityków". 
Chodzi o kontrole dotyczą-
ce wydawania publicznych 
pieniędzy podczas tworze-
nia Wojsk Obrony Teryto-
rialnej, afery Get Back czy 
zmianach kadrowych w ad-
ministracji skarbowej. Pod 
rządami Mariana Banasia 
w  NIK wyniki tych kontroli 
miałyby zostać zamiecione 
pod przysłowiowy dywan. 
Teraz już raczej wiadomo 
dlaczego pan Banaś idąc na 
przymusowy raczej urlop 
polecił Sejmowi RP wysłać 
na śmietnik historii wszyst-
kich swoich zastępców, 
którzy już mieli gotowe do 
publikacji elaboraty. Kto 
jednak odważy się ruszyć 
Banasia, który jest jedynym 
dysponentem arsenału 
bomb mogących naruszyć 
fundament władzy? Pan-
cerny Banaś odstrzelić się 
chyba jednak nie da.

Ob. Piszczyk
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Rada Gminy uchwaliła
10 października  2019r.   

Porządek sesji: 
1. Otwarcie XV sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja z wykonania budżetu gminy oraz przebiegu realizacji inwestycji gminnych za 
I półrocze 2019r.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok,
3) ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych,  
4) przyznania  honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”,
5) nadania nazwy ulicy w miejscowości Łosino,
6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kwiatowa 1” w Kobylnicy,
7) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Widzino Kolejowa - Krzywa”.
6. Interpelacje i wnioski radnych.
7. Wolne wnioski.  
8. Zakończenie XV sesji Rady Gminy Kobylnica.
 

Rada Gminy uchwaliła
24 października 2019r.  

Porządek sesji: 
1. Otwarcie XVI sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kobylnica,
2) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kobylnica,
3) szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w  zakresie odbierania odpa-

dów komunalnych w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę,
4) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi                               

na nieruchomościach, na których zamieszkują mieszkańcy oraz stawki tej opłaty,
5) wzoru deklaracji o  wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości,
6) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami ko-

munalnymi,
7) wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowa-

dzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Kobylnica,
8) ustalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przed-

szkolu, oddziale przedszkolnym w publicznej szkole podstawowej, publicznej innej for-
mie wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Kobylnica,

9) zmiany uchwały Nr II/25/2018 Rady Gminy Kobylnica z  dnia 29 listopada 2018r. 
w sprawie przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pn.: „Program Profilaktyki Zaka-
żeń HPV w Gminie Kobylnica na lata 2019-2022”,

10) wyboru  ławników na kadencję w latach  2020-2023.
11) Nadanie nazwy ulicy m. Kobylnica
6. Interpelacje i wnioski radnych.
7. Wolne wnioski.  
8. Zakończenie XVI sesji Rady Gminy Kobylnica.

Amerykańska szkoła średnia, 
przystojni, zbuntowani młodzień-
cy w  czarnych skórzanych kurt-
kach. Fantastyczna choreografia 
i  chwytliwe, przebojowe piosenki. 
Kultowy musical, który przenosi 
widzów w  szalone lata 50. zosta-
nie wystawiony na deskach Sali 
teatralnej Gminnego Centrum Kul-
tury i Promocji w Kobylnicy.

Spektakl Grease w reżyserii Kac-
pra Wojcieszka i Marcina Borchard-
ta będziemy mogli obejrzeć już 24 
listopada o godz. 18.00. 

Podczas spektaklu podziwiać 
będziemy oryginalną, dwupiętro-
wą scenografię, niesamowite stroje 
nawiązujące do lat 50., a także bu-
dującą atmosferę grę świateł.

Bilety do nabycia w październiku 
w sekretariacie GCKiP oraz na por-
talu kupbilecik.pl. Cena 50 zł/szt.

Wstęp na wydarzenie możliwy 
dla osób niepełnosprawnych
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Arkadiusz Wontorczyk 
swoje życie wiele lat temu 
zdecydował się związać 
z ochotniczą służbą w straży 
pożarnej. Dziś jest naczelni-
kiem jednostki OSP Kruszy-
na. 21 września, wspólnie ze 
swoją wybranką Aleksandrą, 
zdecydowali się powiedzieć 
sakramentalne „tak”. 

Sporą niespodziankę no-
wożeńcom przygotowali 
koleżanki i koledzy z  jedno-
stek OSP funkcjonujących 
w Gminie Kobylnica. Młodej 
parze podczas drogi z  ko-
ścioła towarzyszył szpaler 
reprezentacyjnych złożony 
ze strażaków – ochotników. 
Para Młoda przy dźwiękach 

strażackich toporków mi-
nęła szpaler, co jest symbo-
lem wejścia na nową drogę 
życia. Na jego końcu czekał 
Komendant Gminny Robert 
Smysło, który w  imieniu 
wszystkich druhów i druhen 
złożył nowożeńcom najser-
deczniejsze życzenia! 

Fot. OSP Gminy Kobylnica

Piękna tradycja 
nadal kultywowana!
Ramię w ramię walczą o ludzkie zdrowie, życie i mienie. Są tuż obok sie-
bie, gdy sytuacja jest trudna i niebezpieczna. Jednak strażacy – ochot-
nicy to ludzie, którzy wspólnie przeżywają sytuacje wzniosłe i radosne. 

W ramach profilaktyki 
bezpiecznego korzystania 

z urządzeń grzewczych 
w sezonie grzewczym 

2019/2020 zachęcamy do 
zapoznania się z komuni-
katem Prezesa Krajowej 
Izby Kominiarzy. Komuni-
kat adresowany jest do 
właścicieli i zarządców 
budynków w związku 

z rozpoczęciem sezonu 
ogrzewanego 2019/2020.

Celem komunikatu jest 
wezwanie właścicieli i za-

rządców budynków  
do współdziałania w akcji 
społecznej dla podniesie-
nia świadomości społecz-

nej w zakresie przeciw-
działania pożarom sadzy 

w kominie i zatruciom 
tlenkiem węgla, zwanym 
potocznie czadem, a tym 
samym dla uniknięcia ta-
kich tragicznych zdarzeń. 
Komunikat dostępny jest 
na stronie internetowej 

Gminy Kobylnica. 

Takie wyjątkowe asysty to już tradycja w Gminie Kobylnica

Okazją do rozmów o jednym z najpopularniej-
szych w  Polsce warzyw było Święto Ziemniaka. 
Organizatorzy zadbali o atrakcyjny i ciekawy pro-
gram wydarzenia. Każdy mógł znaleźć w nim coś 
dla siebie. Poza tradycyjnym pieczeniem ziem-
niaków w  ognisku odbyły się też ziemniaczane 
konkursy, przygotowano placki ziemniaczane 
oraz wytwory. W jednym z nich, w którym o zwy-
cięstwie decydowała odległość, na jaką wyrzuco-
no warzywo, rywalizacja dostarczyła wielu emo-
cji. Najdalej ziemniaka udało się posłać Filipowi 
Marchewka. Kolejne miejsca na podium zajęli 
Michał Motkhe i Alan Stąsiek. Specjalnie z myślą 
o  kobietach zorganizowano natomiast konkurs, 
w  którym nie liczyła się siła, a  precyzja i  zwin-
ność. Uczestniczki musiały w  jak najkrótszym 
czasie obrać warzywo. 

Najlepsze okazały się: Marzena Kaczor (I miej-
sce), Elżbieta Surmacz (II miejsce), Alicja Mar-
kiewicz (III miejsce). Pani Sołtys i  Rada Sołecka 
Reblina zadbali o  nagrody oraz ziemniaczane 
pyszności: frytki, chipsy i gorące pieczone ziem-
niaki z ogniska. 

- Zwieńczeniem imprezy była zabawa tanecz-
na organizatorów i  wszystkich przybyłych gości 
przy muzyce elektronicznej - relacjonuje Grze-
gorz Jopek, instruktor świetlicy wiejskiej w  Re-
blinie.

Święto Ziemniaka w Reblinie 
Skąd pochodzi ziemniak? Jak inaczej jest nazywany? Kiedy sadzimy ziemniaki? Odpowiedzi między innymi na 
te pytania padły podczas imprezy, która odbyła się 18 października 2019 roku w świetlicy wiejskiej w Reblinie. 
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Docenieni i nagrodzeni
14 października w Szkole Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego 
w Kobylnicy odbyły się uroczyste obchody Dnia Edukacji Narodowej. 
W spotkaniu uczestniczyli dyrektorzy, nauczyciele oraz pracownicy 
niepedagogiczni ze szkół Gminy Kobylnica. 

Wójt Gminy Kobylni-
ca w  swoim wystąpieniu 
podkreślił, jak wyjątkowy 
jest to dzień dla edukacji, 
gdyż nauczyciel nie miał-
by racji bytu bez swojego 
ucznia. O  trwaniu obok 
siebie nauczyciela i  ucznia 
– w  symbiozie lub nie – 
opowiedzieli uczniowie ko-
bylnickiej szkoły, którzy na 
tą uroczystość przygoto-
wali program artystyczny. 

Spotkanie rozpoczęło się 
koncertem skrzypcowym 
w  wykonaniu Oliwii i  Ada-
ma Haddick z klasy 3b i 0d. 
Serdecznie życzenia złożyli 
nauczycielom i  pracowni-
kom obsługi i  administra-
cji najmłodsi - klasa 0d, 
przygotowana przez Do-
rotę Kuraszewicz i Karolinę 
Skuzę. Uczniowie klasy 5b, 
7c i 8b przygotowani przez 

Agatę Kaczmarczyk-Suligę 
i  Magdalenę Wieczorek za-
śpiewali piosenki i  recyto-
wali wiersze. Publiczność 
szczególnie zachwyciła 
parodia piosenki „Miłość 
w  Zakopanem”, do melodii 
której uczniowie ułożyli 
tekst „Nauczyciele w Kobyl-

nicy”.
Leszek Kuliński przy-

znał nagrody Wójta Gminy 
Kobylnica dla dyrekto-
rów i  nauczycieli ze szkół 
w  gminie. Później uroczy-
ście wyróżnienie zostali 
także nauczyciele ze szkoły 
w Kobylnicy. 

Mobilne Pracownie Komputerowe 
powstaną w dwóch szkołach
Szkoły z Kobylnicy i Kończewa znalazły się w grupie 764 placówek 
z całego kraju, które zyskają nowe pracownie komputerowe dzięki 
konkursowi OSEWyzwanie. 

W sumie do udziału w konkursie zgłosiło 
się 1606 szkół z całej Polski, najliczniej z wo-
jewództwa mazowieckiego i lubelskiego.

W  ostatnich dniach września Komisja 
Konkursowa Ogólnopolskiego Konkursu 
#OSEWyzwanie dokonała rozstrzygnięcia 
i opublikowała listę placówek, do których 
trafi nowy sprzęt komputerowy umoż-
liwiający prowadzenie cyfrowych lekcji 
i  wykorzystywanie internetowych zaso-
bów edukacyjnych. Wśród laureatów zna-
lazły się szkoły z Kobylnicy i Kończewa. 

Laureaci otrzymają Mobilne Pracownie 
Komputerowe. W skład pracowni wchodzi 
16 laptopów umieszczonych w  mobilnej 
szafie z  punktem dostępowym do Inter-
netu. Dostawa sprzętu ma nastąpić w bie-
żącym roku szkolnym 2019/2020.

Do udziału w  konkursie zgłosiło się 
1606 szkół z całej Polski, najliczniej z wo-
jewództwa mazowieckiego i  lubelskie-

go. Komisja Konkursowa zdecydowała 
o  przyznaniu 764 nagród, w  tym 60 dla 
szkół z Pomorza, a podstawą do ich przy-
znania była liczba punktów, które zdobyła 
szkoła zgłaszająca się do konkursu. 

W  konkursie #OSEwyzwanie mogły 
wziąć udział szkoły z  miejscowości liczą-
cych do 50 tysięcy mieszkańców. Zada-
niem uczestników było przeslanie pracy 
plastycznej pt. „Smart Szkoła”, wykonanej 
w dowolnej technice. Dodatkowo warun-
kiem udziału w konkursie było zgłoszenie 
szkoły do projektu OSE i  programu mLe-
gitymacja szkolna.

Organizatorem konkursu jest Naukowa 
i  Akademicka Sieć Komputerowa – Pań-
stwowy Instytut Badawczy z  siedzibą 
w  Warszawie i  Ministerstwo Cyfryzacji 
przy współpracy z Ministerstwem Eduka-
cji Narodowej.

Europejski Dzień Języków 
26 września w Szkole Podstawowej w Kwakowie odbył się Europejski 
Dzień Języków. Jest to kontynuacja imprezy organizowanej w poprzed-
nich latach, która nosiła nieco inną nazwę – Dzień Języka Obcego. 

- Wprawdzie jesteśmy Po-
lakami i  swój język mamy, 
lecz o znajomości innych ję-
zyków nigdy nie zapomina-
my. W  tym roku z  tej okazji 
nie tylko zmieniła się nazwa, 
ale odnowione zostały także 
szaty obchodów tego świę-
ta, którego organizatorkami 
w tym roku były nauczyciel-
ki języków obcych – mówi 
jedna z  organizatorek Kata-
rzyna Wieczorek.

Jak wiadomo, najlepiej 
uczyć się przez zabawę, 
dlatego z  okazji tego Dnia 
zostały zorganizowane gry 
i zabawy edukacyjne, w tym 
między innymi skanowanie 
kodów QR za pomocą tele-
fonów komórkowych z pyta-
niami dotyczącymi języków 
oraz krajów Europy. Ucznio-
wie w  grupach mieli za za-
danie odnalezienie ukrytych 
na korytarzu odpowiedzi 
na pytania oraz dopasować 
nazwy państw do rozwie-

szonych flag. Co więcej, 
w szkole w Kwakowie zosta-
ła przeprowadzona lekcja 
niemieckiego poprzez pro-
gram Skype’a na żywo z pa-
nią Anną Burs z  Warszawy, 
która została zorganizowa-
na przez „Goethe-Institut”. 
Zorganizowano również 
konkurs na najbardziej po-
mysłowy strój kojarzący 
się z  krajami Europy. Wśród 
zwycięzców znaleźli się: 
Aleksandra Owczarek – za 
strój kucharza francuskiego, 
Lena Zbijowska – za strój 
hiszpańskiej tancerki fla-
menco oraz Tomasz Konopa 
za strój w  motywie Wielkiej 
Brytanii. Wśród pozostałych 
uczniów można było zna-
leźć także piłkarzy, Królową 
Elżbietę oraz paryżanki. Dla 
chętnych była przygotowa-
na także fotobudka, gdzie 
uczniowie mogli przebrać 
się za członków brytyjskiej 
rodziny królewskiej. Znala-

zło się również miejsce dla 
tradycyjnej już gry inter-
netowej Kahoot, w  której 
uczniowie odpowiadali na 
pytania dotyczące krajów 
Europy, a  dla głodomorów 
zorganizowany został po-
częstunek w  postaci ciaste-
czek upieczone przez jedną 
z nauczycielek.

Obchody tego święta 
mają za zadanie przypo-
mnieć nam, że Polska nie 
jest samotnym okrętem na 
mapie świata oraz że nie od 
dziś jesteśmy częścią Euro-
py. 

- Choćbyśmy tego chcieli 
czy nie, kultura oraz języki 
innych krajów europejskich 
od wieków kształtowały 
oraz wpływały na nasz Na-
ród. Uczniowie z  Kwakowa 
nie od dziś przecież wiedzą, 
że choć wszyscy jesteśmy 
inni to tak naprawdę jeste-
śmy tacy sami – podkreślają 
organizatorzy. 

Edukacyjne święto w Sycewicach
W piątek, 11 października, w Szkole Podstawowej w Sycewicach 
odbył się uroczysty apel z okazji Dnia Edukacji Narodowej. 

Uczniowie klasy piątej i  szó-
stej przepięknymi piosenkami 
i  wierszami, w  odświętnej sce-
nerii i  odświętnych strojach 
uczcili to święto. W trakcie ape-
lu Dyrektor Mariusz Pawłowski 
wyróżnił niektórych nauczycieli 
nagrodami.

Nagrody otrzymały: Marzena 
Żytkowska-Pietruk, Alfreda Hła-
dowska-Zdyb, Monika Marczuk, 
Anna Kleczkowska ,Agata Se-
reda, Eliza Labuda-Kopycińska 
i  Małgorzata Andrzejczak oraz 
pracownice administracji i  ob-
sługi: Maria Nowakowska, Ja-
dwiga Owsiuk i Joanna Maślak.

W czasie uroczystości w Sycewicach wręczono nagrody za 
osiągnięcia dydaktyczne. Zdjęcia z wydarzenia można znaleźć 
na profilu Gminy Kobylnica na Facebook’u
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Wybory parlamentarne 2019
Państwowa Komisja Wyborcza w rekordowo krótkim czasie poda 
wyniki wyborów do Parlamentu RP. Największą siłą polityczną zosta-
ło Prawo i Sprawiedliwość, które otrzymało 43,59 proc. głosów i tym 
samym 235 mandatów. Drugie miejsce przypadło Koalicji Obywa-
telskiej z 27,4 proc. głosów oraz 134 mandatami. Frekwencja w kraju 
wyniosła 61,74 proc. 

Wybory odbyły się w niedzielę, 13 października 2019 roku.
 
Wyniki w kraju
W niedzielnych wyborach zagłosowało 61,74 proc. uprawionych, czyli 18 678 457 Pola-

ków. Najwyższa frekwencja była w województwie mazowieckim (69,46 proc.), a najmniejsza 
na Opolszczyźnie (52,91 proc.). Większość głosów do sejmu zyskała partia rządząca, nato-
miast w senacie to opozycja będzie miała większość.

 
Wyniki wyborów do Sejmu RP:
    • PiS – 43,59 proc. (235 mandatów);
    • KO – 27,4 proc. (134 mandaty);
    • SLD-Lewica – 12,56 proc. (49 mandatów);
    • PSL-KP – 8,55 proc. (30 mandatów);
    • Konfederacja – 6,81 proc. (11 mandatów);
    • inne – 1,09 proc. (1 mandat).
 
Wyniki wyborów do Senatu RP:
    • PiS –48 mandatów;
    • KO –43 mandaty;
    • niezrzeszeni – 4 mandaty;
    • PSL – 3 mandaty;
    • SLD – Lewica – 2 mandaty.
 
Jak głosowało Pomorskie?
W  województwie pomorskim głosowało 63,46 proc. uprawnionych, co jest czwartym 

miejscem w  skali kraju (przed nami pod względem frekwencji były województwa: ma-
zowieckie, małopolskie i  łódzkie). Frekwencja była wyższa w  okręgu gdańskim (wyniosła 
64,21 proc.), a w gdyńsko-słupskim nieco niższa – 62,79 proc. W Sopocie frekwencja była 
najwyższa i wyniosła 74,32 proc. uprawnionych do głosowania. Zaraz za Sopocianami byli 
Gdańszczanie (72,54 proc.) oraz Gdynianie (72,50 proc.).

Pomorze podzielone jest na dwa okręgi wyborcze – nr 25 (powiaty: gdański, kwidzyński, 
malborski, nowodworski, starogardzki, sztumski, tczewski oraz miasta na prawach powiatu: 
Gdańsk i Sopot) i okręg nr 26 (powiaty: bytowski, chojnicki, człuchowski, kartuski, kościer-
ski, lęborski, pucki, słupski, wejherowski oraz miasta na prawach powiatu: Gdynia i Słupsk). 
Poniżej szczegółowe dane dotyczące głosowania.

 
Wyniki wyborów do Sejmu RP 
w okręgu wyborczym nr 25 (tzw. gdańskim):

• KO – 41,31 proc. (mandaty uzyskali: Piotr Adamowicz, Jerzy Borowczak, Małgorzata 
Chmiel, Sławomir Neumann, Agnieszka Pomaska i Jarosław Wałęsa);

• PiS – 32,10 proc. (mandaty uzyskali: Tadeusz Cymański, Kacper Płażyński, Jarosław Sellin 
i Kazimierz Smoliński);

• SLD-Lewica – 13,47 proc. (mandat uzyskała Beata Maciejewska);
• Konfederacja – 7,21 proc. (mandat uzyskał Michał Urbaniak);
• PSL – 5,9 proc. (bez mandatu).
 
Wyniki wyborów do Sejmu RP 
w okręgu wyborczym nr 26 (tzw. gdyńsko-słupskim):

• PiS – 36,43 proc. (mandaty uzyskali: Marcin Horała, Aleksander Mrówczyński, Piotr Müller, 
Magdalena Sroka i Janusz Śniadek);

• KO – 35,85 proc. (mandaty uzyskali: Tadeusz Aziewicz, Zbigniew Konwiński, Henryka 
Krzywonos-Strycharska, Barbara Nowacka i Kazimierz Plocke);

• SLD-Lewica – 12,47 proc. (mandaty uzyskali: Marek Rutka i Joanna Senyszyn);
• PSL – 7,94 proc. (mandat uzyskał Marek Biernacki);
• Konfederacja – 7,30 proc. 

(mandat uzyskał Artur 
Dziambor).

 
Pomorscy 
przedstawiciele 
w Senacie RP:

• Bogdan Borusewicz (KO),
• Leszek Czarnobaj (KO),
• Kazimierz Kleina (KO),
• Stanisław Lamczyk (KO),
• Sławomir Rybicki (KO),
• Ryszard Świlski (KO).

Źródło: pomorskie.eu

***

Z nowego odcinka drogi betonowej mogą korzystać kierowcy w Lubuniu. Prace przy 
realizacji tej inwestycji zakończyły się we wrześniu. Budowa odcinka o długości 200 m 
i szerokości 3m kosztowała 81,5 tys. zł. Środki w wysokości 11,5 tys. zł pochodziły z Fun-
duszu Sołeckiego Sołectwa Lubuń. 

***
Nowe ogrodzenie wykonane zostało wokół placu zabaw w Kuleszewie. Inwestycja była 

częścią projektu „Budowa obiektu sportowo – rekreacyjnego wraz z infrastrukturą towa-
rzyszącą”. Montaż nowego ogrodzenia poprzedzono aktualizacją dokumentacji projek-
towo – kosztorysowej. Łączny koszt zadania to 47,5 tys. zł, w tym ze środków Funduszu 
Sołeckiego Sołectwa Kuleszewo – 10 tys. zł.

***
Nowe miejsca parkingowe w Kończewie

Pozostawienie samochodu na osiedlu w Kończewie nie powinno już sprawiać kłopo-
tów. Kierowcy mogą już korzystać z nowych miejsc parkingowych.

Prace przy budowie nowych miejsc parkingowych zaplanowano na III kwartał 2019 
roku i zgodnie z harmonogramem zostały zrealizowane. Najpierw przystąpiono do wy-
konania dokumentacji projektowo – kosztorysowej na realizację pierwszego z etapów 
inwestycji. Kolejnym krokiem były prace budowlane obejmujące budowę 6 miejsc par-
kingowych, w tym 1 dla osób niepełnosprawnych.

Koszt prac to 30 tys. zł. Połowę tej sumy przekazało Sołectwo Kończewo.

 W SKRÓCIE
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo piętnem naznaczonych

Piętno, proszę Państwa, 
choć etymologicznie wprost 
od pięty pochodzi to nic 
wspólnego z  Achillesem jed-
nak nie ma. Piętno bowiem 
to znak rozpoznawczy wyci-
śnięty lub wypalony na skó-
rze zwierzęcia, dawniej też na 
twarzy lub plecach przestęp-
cy albo niewolnika. Jarosław 
Kaczyński już na kilka dni 
przed świętem demokracji, 
czyli wyborami do polskie-
go parlamentu był łaskaw 
powiedzieć w  Sosnowcu, że 
„nowa polska elita władzy i, 
mam nadzieję, coraz większa 
część elity kulturalnej i  in-
nych elit już nie pracuje dla 
naszych wrogów. A ci, którzy 
pracują, są napiętnowani. 
I  będą, proszę państwa, pięt-
nowani”. Jak interpretować te 
słowa? Kim są wrogowie i kim 

są i  będą napiętnowane eli-
ty? Kainowe piętno oznacza 
znamię zbrodniarza, morder-
cy, bratobójcy, zabójcy brata 
albo rodaka. W  literaturze 
mamy także do czynienia 
z  piętnem zabójcy. Tytułowa 
Balladyna w  dramacie Juliu-
sza Słowackiego, zabójczyni 
siostry, miała na czole wi-
doczne, niezmywalne zna-
mię. Tymczasem literackim 
Noblem napiętnowana zosta-
je pani Olga Tokarczuk, która 
nijak do prezesowskiej nowej 
elity nie przystaje. Minister 
Kultury i  Dziedzictwa Naro-
dowego Piotr Gliński, a  więc 
sam „pierwyj sort” i 30% śmie-
tanka polskich elit powiada 
wprawdzie, że próbował coś 
tam czytać z dorobku noblist-
ki ale żadnej książki nie udało 
mu się doczytać do końca. Ot, 

współczesny Salomon. „Panie 
prezesie troszeczkę czytałem 
ale daję słowo, że żadnej nie 
skończyłem”. Tymczasem 
w  mediach społecznościo-
wych rozpoczął się zmaso-
wany atak, w  którym „nowa 
elita” wyzywa pisarkę od „ży-
dowskich sz***” i „ukraińskich 
k****.” na groźbach karalnych 
kończąc. Kultury i  przyzwo-
itości spenalizować ani za-
dekretować żadną ustawą 
się jednak nie da. Nie wiem 
jaką dziś metodę piętnowa-
nia gorszego sortu wymyśli 
po wygranych wyborach 
Prezes Kaczyński. Prezes nie 
doprecyzował wprawdzie kto 
będzie wyznaczał osoby na-
piętnowania godne ani jakim 
znakiem będzie się piętnować 
ludzi wskazanych przez nową 
elitę. Może to będzie tylko in-

ternetowy hejt, znak wypala-
ny rozżarzonym żelazem, czy 
wreszcie numer siną farbą na 
przedramieniu wykłuty jaki 
do dziś nosi niewielka już 
zresztą garstka weteranów II 
Wojny Światowej Na koniec 
warto chyba przytoczyć syn-
drom bohaterki Shakespeare, 
niejakiej Lady Makbet, któ-
ra nie mogąc w  żaden spo-
sób zmyć krwawej plamy na 
swych rękach wołała „precz, 
przeklęta plamo, precz, mó-
wię (...) jednakże kto by się był 
spodziewał tyle krwi w  tym 
starcu”. Parafrazując jej sło-
wa chciałoby się spytać, skąd 
tyle nienawiści i  jadu w  tym 
niemłodym już przecież czło-
wieku? Każdemu z  polity-
ków dzierżącej władzę partii, 
z  ogromną łatwością przy-
chodzi bezpodstawne oskar-

żanie przeciwników politycz-
nych o  najgorsze zbrodnie. 
Próby napiętnowania nigdy 
jednak nie znajdują swojego 
finału przed obliczem nieza-
leżnych sądów. Ułaskawianie 
swoich akolitów przed wyda-
niem prawomocnego wyroku 
zawsze jest jednak skuteczne. 
A  może to Wojciech Wencel, 
zwany także bardem smoleń-
skim, ma rację pisząc wiersz 
ze zmałpowanym po Lechu 
Wałęsie tytułem „My Naród 
Kaczyńskiego”. Może ta reszta 
gorszego sortu już naprawdę 
na miano narodu nie zasłu-
guje. Może to wreszcie tylko 
Kaczyński ma prawo decy-
dować o  tym kto jest patrio-
tą a  kto wrogiem ojczyzny. 
Wiersz Wojciecha Wencla to 
taka bałwochwalcza ramota, 
której zapewne Państwo nie 

znają, ale to nic straconego. 
W  nowym kanonie lektur 
szkolnych Wencel zastąpił już 
takie sławy polskiej literatu-
ry jak Jarosław Iwaszkiewicz 
i  Ryszard Kapuściński, więc 
kto nie zdążył, jak minister 
Gliński, doczytać może z  po-
wodzeniem do lektury wró-
cić. Ja nie wiem kto to jest 
Wencel bo nawet w  Interne-
cie o  nim niewiele, ale czas 
już zapewne usunąć Adama 
Mickiewicza bo to cholerny 
Litwin był. Wiem natomiast, 
że nie do wszystkich Państwa 
trafia moja argumentacja, ale 
przynajmniej nie próbuję Was 
piętnować chociaż stygma-
tów świętości też nie zamie-
rzam przyklejać!

Powyższa treść jest
prywatną opinią autora

Szlachetne zdrowie, 
Nikt się nie dowie, 
Jako smakujesz, 
Aż się zepsujesz. 
Jan Kochanowski

Okiem
WÓJTA

Szanowni Państwo 
zapewne pomyślicie, że poru-

szam problem mało poważny bo 
to temat, naszych ulubionych 
zwierząt, a  więc naszych domo-
wych i  podwórkowych przyja-
ciół, stróżów naszego domostwa 
i  myszołapów. Do serca przytul 
psa, weź na kolana kota, śpiewał 
Jan Kaczmarek z  kabaretu Elita, 
ale to nie on pierwszy przecież 
kazał kochać nasze domowe 
zwierzątka i  nie on nazwał je 
naszymi braćmi mniejszymi. Tę 
piękną jakby nie było nazwę, 
zawdzięczamy ponoć Świętemu 
Franciszkowi z  Akwinu choć na-
wet badacze ksiąg starych nie do 
końca się z  tą wersją zgadzają. 
Miłość dotyczyć powinna jednak 
także naszych troszkę większych 
braci. Słonia i  nosorożca też 
powinniśmy kochać i  chronić, 
wszak to te gatunki wymaga-
ją dziś największej ochrony bo 
wraz setkami innych zwierząt 
i roślin zagrożone są unicestwie-
niem  przez ekspansywną dzia-
łalność człowieka. Pozostańmy 
jednak przy naszych braciach 
troszeczkę mniejszych, przy na-

szych milusińskich. To pies i  kot 
są najwierniejszymi przyjaciółmi 
człowieka. Pozwólcie Państwo, 
że przytoczę przykład psa, któ-
ry do swoich dni ostatnich leżał 
na grobie swojego pana docho-
wując nawet pośmiertnej wier-
ności. Trudno nie pamiętać też 
o  kocie z  hospicjum, któremu 
swoisty pomnik figurkę na tere-
nie placówki paliatywnej opieki 
wystawiono. W  amerykańskich 
hospicjach coraz częściej moż-
na spotkać mruczki, które do-
trzymują towarzystwa bardzo 
poważnie chorym i umierającym 
pacjentom. Koty mają korzystny 
wpływ na samopoczucie osób, 
którym towarzyszą i  potrafią 
zmniejszyć cierpienie związane 
z  ciężką chorobą oraz innymi 
osobistymi problemami. Znani 
behawioryści utrzymują, że do-
mowy kot traktuje człowieka, tak  
jak dziecko traktuje matkę i ojca. 
Gdy zostaje sam w  obcym po-
mieszczeniu potrafi płakać i oka-
zywać strach do czasu powrotu 
swego opiekuna. To, że zwierzę-
ta są naszymi przyjaciółmi na-
kłada jednak na nas dodatkowy 

obowiązek. Odwdzięczajmy się 
im taką samą miłością jaką nas 
te zwierzaki darzą. Dbajmy o ich 
właściwe karmienie pamiętając 
o tym, że nie każdemu psu Burek 
i  nie każdy ochłapy z  pańskiego 
stołu jeść powinien. Jak chodzi 
natomiast o  kocią populację, to 
jeden znajomy powiedział mi 
w sklepie zoologicznym, że koty 
należy karmić jak najlepiej, bo są 
wybredne. Szampana raczej nie 
potrzebują ale kawioru nawet 
najlepszej jakości (bez cytryny) 
chętnie skosztują. Dbajmy też 
o  to aby miały zawsze świeżą 
wodę w  jakimś tam poidełku 
i  czystą kuwetę zapewnijmy im 
także spacer na świeżym po-
wietrzu jeśli miejsce i powietrze 
temu sprzyjają. Sprzątajmy też 
jednak po swoich pupilach, dba-
jąc by każdy idący po nas nie 
musiał z  odrazą myśleć o  wła-
ścicielu zwierzątka, które przed 
nim spacerowało po trawie i nie 
daj Boże zafajdanym chodniku.

Szanowni Państwo
Nasza gminna administracja 

wsparła już  powstanie azylu 
dla dzikich zwierząt gdzie pod 

weterynaryjną opieką dochodzą 
do zdrowia i  fizycznej sprawno-
ści okaleczone dzikie zwierzęta 
i  poranione ptaki. Wspieramy 
też finansowo i serdeczną troską 
otaczamy słupskie schronisko 
dla zwierząt, które od lat działa 
w  pobliżu strefy ekonomicznej. 
Działka jest za mała na obecne 
potrzeby obiektu, w  dodatku 
znajduje się w pobliżu ruchliwej 
drogi krajowej nr 21 i  hałas nie 
służy zwierzętom. Na uciążli-
we sąsiedztwo skarżą się także 
mieszkańcy. Słupsk z  propor-
cjonalnym udziałem środków 
samorządowych gminy i  miasta 
Ustka, gmin Słupsk, Kobylnica 
i  Smołdzino za 6 milionów zło-
tych buduje zupełnie nowy azyl 
dla zwierząt przez ludzi porzu-
conych.

Szanowni Państwo
Gdy jesteście świadkami po-

rzucenia lub złego traktowania 
zwierząt, przyjmijcie je pod swój 
dach, dajcie im miłość a  one 
odwdzięczą się tym samym sto-
krotnie. Jeśli nie macie Państwo 
takiej możliwości powiadomcie 
niezwłocznie Policję lub Straż 

Gminną podając jak najwięcej 
szczegółów dot. miejsca zna-
lezienia albo ewentualnego 
sprawcy, np. tablice rejestracyj-
ne pojazdu, kolor i  markę sa-
mochodu itp. Nigdy nie bądźcie 
bierni wobec takich zachowań! 
Wspomagajcie też Państwo 
schroniska i  azyle dla zwierząt. 
A szczególnie teraz, kiedy zbliża 
się zima. Tam zawsze potrzebna 
jest karma koce i  kołdry. Z  wła-
snego doświadczenia wiem, że 
wszystkich ludzi kochać się nie 
da, zwierzęta jednak kochać 
można wszystkie. Przed zbliża-
jącym się okresem jesieni i  zimy 
taką miłość może okazać każdy, 
przyłączając się do zbiórki zaini-
cjowanej przez Gminne Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy - 
o czym przeczytać Państwo mo-
żecie w tym Kurierze. Im bardziej 
poznaję ludzi, tym bardziej ko-
cham zwierzęta, powiedział kie-
dyś George Bernard Shaw.
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Czy praca w  samorzą-
dzie jest dla pana nowo-
ścią?

Rafał Kuligowski: Do-
tychczas zdobyte do-
świadczenie zawodowe 
utrzymuje mnie w przeko-
naniu, że za każdym razem 
praca w  samorządzie jest 
nowością. Nie chodzi tylko 
o  ciągłą zmianę przepi-
sów, nakładanie nowych 
obowiązków na samorząd. 
Każda gmina charaktery-
zuje się swoją specyfiką, 
różnymi problemami i po-
trzebami mieszkańców, 
różnymi potencjałami roz-
woju, czy posiadanym bu-
dżetem do realizacji tych 
zadań. Gmina Kobylnica, 
jest niesamowitym miej-
scem do życia. Pokazuje to 
duży napływ młodych ro-
dzin. Posiada ona bogatą 
ofertę kulturalną, ale także 
realizowany jest na dużą 
skalę proces inwestycyjny 
poprawiający jakość życia 
mieszkańców. Ważnym 
będzie utrzymanie tego 
tempa rozwoju, a przecież 
wiadomo, że w  miarę je-
dzenia, apetyt rośnie.      

Jak się pan czuje na tak 
odpowiedzialnym stano-
wisku? Za które dziedziny 
będzie pan szczególnie 
odpowiadał?

Pan Wójt powierzył mi 
zadania m.in. z  zakresu 
gospodarki komunalnej, 
polityki transportowej 
i  mieszkaniowej, pomocy 
społecznej, współpracy 
z  organizacjami pozarzą-
dowymi, czy ewidencji 
ludności. Zatem mery-
torycznie nadzorować 
będę m.in. prace Referatu 
Gospodarki Komunalnej 
i  Mieszkaniowej w  Urzę-
dzie Gminy oraz Gminne-
go Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej, Straży Gminnej 
oraz Gminnej Biblioteki 
Publicznej. Czuję dużą od-
powiedzialność w  pełnie-
niu tej funkcji. Praca w sa-
morządzie to służba dla 
mieszkańców. Codziennie 
musimy rozwiązywać Ich 
problemy i  pamiętać, że 
każda nasza decyzja ma 
na Nich wpływ – większy 
bądź mniejszy. 

Wierzę w  pracę zespo-
łową i  drużynę. Jestem 
przekonany, że pod okiem 
wieloletniego i  skutecz-
nego samorządowca 

oraz zespołu w  urzędzie 
oraz jednostkach, szybko 
wdrożę się w  procedury 
funkcjonujące w  gminie. 
Gdy to się uda, dotych-
czas zdobyte doświadcze-
nie i  umiejętności w  pełni 
chcę wykorzystać na rzecz 
mieszkańców Gminy Ko-
bylnica.

Proszę powiedzieć coś 
więcej o  pańskiej dotych-
czasowej karierze zawo-
dowej…

Przez kilka lat pracowa-
łem w  Urzędzie Miejskim 
w  Słupsku. Byłem tam 
odpowiedzialny m.in. za 
współpracę zagraniczną, 
politykę młodzieżową, 
obsługę prawną, a  także 
współpracę z  organiza-
cjami, których członkiem 
było miasto. Później zmie-
niłem pracę i  postanowi-
łem rozpocząć działalność 
naukową zostając naj-
pierw adiunktem, a  póź-
niej kierownikiem Zakładu 
Administracji na Akademii 
Pomorskiej w  Słupsku. 
Jednocześnie pracując na 
uczelni zostałem kierowni-
kiem słupskiego oddziału 
Archiwum Państwowego 
w  Koszalinie zdobywając 
doświadczenie w  służbie 
cywilnej. Po tej przygo-
dzie postanowiłem roz-
począć własną działalność 
prowadząc kancelarię 
prawną. Dzięki temu mia-
łem możliwość łączyć 
praktykę z  teorią będąc 
nadal wykładowcą akade-
mickim. W  między czasie 
ściśle współpracowałem 
z Komisją Europejską i Par-
lamentem Europejskim 

przy prowadzeniu punk-
tu informacji europejskiej 
w Słupsku, a od 2016 roku 
pełniąc funkcję eksperta 
w  ramach zespołu Team 
Europe działającego przy 
Komisji Europejskiej. Od 
1 października tego roku 
skoncentrowałem się cał-
kowicie na pełnieniu no-
wej funkcji powierzonej 
mi przez Pana Wójta, któ-
ry jednocześnie wyraził 
zgodę na kontynuowanie 
mojej pracy na Akademii 
Pomorskiej w  Słupsku. 
Jestem przekonany, że łą-
czenie praktycznej wiedzy 
z  teoretyczną przyczyni 
się do efektywniejszego 
działania na rzecz rozwoju 
gminy. 

Jakie plany i  koncep-
cje chciałby pan wdrożyć 
w Gminie Kobylnica?

Na pewno takie, które 
będą służyły mieszkań-
com i poprawiały standard 
życia. Priorytetami wska-
zanymi przez Pana Wójta, 
jakimi mam się zająć jest 
polityka odpadowa i  ko-
munikacja zbiorowa. Na 
pewno tymi dwoma obsza-
rami zajmę się w pierwszej 
kolejności. W swojej pracy 
chcę także wykorzystać 
wiedzę i  doświadczenie, 
które zdobyłem współpra-
cując z Parlamentem Euro-
pejskim i Komisją Europej-
ską. Zarówno organizacje 
pozarządowe jak i  lokal-
ni przedsiębiorcy mają 
możliwości pozyskiwania 
środków zewnętrznych 
na realizację swoich dzia-
łań. Moim marzeniem jest 
uaktywnienie tego obsza-

ru. Dzięki temu będziemy 
mogli zwiększyć poten-
cjał naszej gminy.  Jestem 
także otwarty na głosy 
mieszkańców, jeżeli ktoś 
ma pomysł na działanie 
w  ramach powierzonych 
mi obszarów serdecznie 
zapraszam do urzędu. 
Władze Kobylnicy zawsze 
odpowiadały na realne 
potrzeby mieszkańców, to 
sprawia, że to miejsce jest 
atrakcyjne do życia.  

Proszę powiedzieć coś 
więcej o  sobie, ale pry-
watnie. Czym się pan in-
teresuje, jak spędza wol-
ny czas, jakie ma hobby…

To dużo łatwiejsze py-
tanie! Bez wątpienia po-
dróżowanie to moja pasja. 
W  ostatnim roku miałem 
okazję zwiedzić Ukrainę, 

Litwę, Niemcy, Austrię, 
Czechy, Słowację oraz 
Szwecję. Poznawanie no-
wych kultur, języków i tra-
dycji to jest coś, co spra-
wia mi olbrzymią radość. 
Nie mówiąc już oczywiście 
o  różnych kuchniach. Sam 
z  resztą lubię, jak czas na 
to pozwoli, gotować. Dla 
wielu moich znajomych 
zaskoczeniem jest, że po-
siadam własną działkę 
ogrodniczą. Tam po cięż-
kich dniach pracy w  kan-
celarii lubiłem jechać 
i  odpocząć z  najbliższymi. 
W  tym roku niesamowi-
cie obrodziły brzoskwinie 
i  winogrona! Wprawdzie 
na czytaniu książek zasy-
piam, ale uwielbiam jeź-
dzić rowerem, a  Gmina 
Kobylnica ma do tego fan-
tastyczne warunki. 

Czego życzyć na nowej 
ścieżce zawodowej karie-
ry?

Jak już wcześniej wspo-
minałem, wierzę w  pracę 
zespołową i  siłę druży-
ny. Chciałbym stworzyć 
zgrany zespół złożony 
nie tylko z  urzędników 
i  pracowników jednostek, 
z  którymi współpracuję, 
ale także z  mieszkańcami. 
Chciałbym, abyśmy stwo-
rzyli połączoną siłę admi-
nistracji samorządowej, 
przedsiębiorców i  miesz-
kańców, która wspólnie 
będzie działała na rzecz 
rozwoju naszej gminy. Je-
stem przekonany, że to 
jest uniwersalny przepis 
na sukces – współpraca 
i wzajemne zrozumienie. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Nowy zastępca wójta Gminy Kobylnica
W Y W I A D  K U R I E R A

Leszek Kuliński powołał na to stanowisko Rafała Kuligowskiego. Nowy 
zastępca złożył ślubowanie i objął stanowisko 1 października 2019 roku.  
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Październik i listopad 
pod znakiem Bali Seniora
Wesoło, radośnie, tanecznie i artystycznie. W Gminie Kobylnica trwają Bale 
Seniora. Wielu mieszkańców już wzięło udział w tegorocznych imprezach. 
Kolejne wydarzenia już w listopadzie! Atrakcji na pewno nie zabraknie! 

Kobylnica

Kończewo

Kończewo

Kobylnica

Kończewo

Kruszyna

Kruszyna
Kuleszewo
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Kczewo

Kuleszewo

Łosino

Płaszewo
Słonowice

Sycewice

Sycewice

Widzino

KczewoŁosino

Lubuń

Wrząca
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Od jak dawna jest Pani 
związana z oświatą?

Ewa Hejger: W 1989 roku 
ukończyłam studia ma-
gisterskie o  specjalności 
nauczycielskiej na kierun-
ku matematyka w  Wyż-
szej Szkole Pedagogicz-
nej w  Słupsku. 1 września 
1989 roku podjęłam pracę 
na stanowisku nauczyciela 
matematyki w Szkole Pod-
stawowej we Wrzącej. 11 
lutego 1991 roku przenie-
śliśmy się do nowej siedzi-
by szkoły w  Słonowicach. 
Łatwo zatem policzyć, że 
z oświatą jestem związana 
już od 30 lat.

Jak wyglądały początki 
Pani pracy w oświacie? 

Jako młoda nauczycielka 
otrzymałam wychowaw-
stwo w klasie siódmej. By-
łam wtedy niewiele starsza 
od najstarszych uczniów 
w  mojej klasie. Praca pe-
dagoga wyglądała wów-
czas zupełnie inaczej niż 
dzisiaj. Uczniowie byli 
przypisani do swoich sal 
a  nauczyciele dochodzili 
i  nauczali swoje przed-
mioty. Szkoła we Wrzą-
cej mieściła się w  trzech 
budynkach: w  budynku 
głównym szkoły były 4 
klasy (ósma, siódma, szó-
sta b i  piąta), w  klubie 
(czwarta i oddział zerowy) 
oraz na poczcie (pierwsza, 
druga, trzecia i  szósta a). 
Uczyłam wielu przedmio-
tów, ponieważ taki były 
potrzeby edukacji w  tam-
tych czasach. Dziś byłoby 

to niemożliwe. Z  tego, co 
pamiętam uczyłam takie 
przedmioty jak: matema-
tyka, informatyka, fizyka, 
technika, plastyka oraz 
muzyka. Uczyłam również 
moich uczniów tańca to-
warzyskiego, prowadziłam 
grupę kabaretową z  którą 
mieliśmy nawet sukcesy 
w  przeglądach kabare-
towych. Warunki socjal-
ne uczniów i  nauczycieli 
w  tamtych czasach były 
całkowicie odmienne od 
dzisiejszych np. wtedy: sa-
nitariaty poza budynkiem 
szkolnym, zimna woda 
w  jednym dostępnym kra-
nie – teraz: komfortowe 
zaplecze sanitarne, wtedy: 
niewielka tablica i  biała 
kreda, sprawdziany pisane 
przez kalkę – teraz: kom-
putery, tablice interaktyw-
ne, kserokopiarki, wtedy: 
wychowanie fizyczne od-
bywało się w klasie lub na 
podwórku – teraz: w pięk-
nej sali gimnastycznej 
z  zapleczem dla uczniów 
i  nauczycieli, wtedy: bi-
blioteka nieogrzewana, 
czynna tylko w  cieplejsze 
dni – dzisiaj biblioteka 
z  czytelnią w  szkole o  bo-
gatym księgozbiorze. Ta-
kie przykłady mogłabym 
mnożyć

Co zdecydowało o zwią-
zaniu swojego zawodo-
wego życia z  naucza-
niem?

Na pewno tradycja ro-
dzinna, w  której wzra-
stałam. Moja Mama była 

nauczycielką oraz dyrek-
torem szkoły podstawo-
wej w  moich rodzinnych 
Chojnicach. Duża część 
mojej rodziny była także 
czynnie związana z oświa-
tą. Ze śmiechem twierdzi-
liśmy niejednokrotnie, że 
moglibyśmy „obsadzić” 
wszystkie etaty w  szkole. 
Wzrastałam więc poznając 
od najmłodszych lat zale-
ty jakie niesie praca na-
uczyciela, trudności tego 
zawodu oraz przekonanie, 
że nie jest to tylko praca 
lecz pasja. Nauczyciel żyje 
radościami, problemami 
swoich wychowanków. 
Dla swoich „szkolnych” 
dzieci starałam się stwo-
rzyć nową szkolną rodzi-
nę. Dla nich szkoła miała 
być drugim domem oraz 
ciekawą przygodą.

Czy z  perspektywy cza-
su nie zastanawia się 
Pani nad słusznością tego 
wyboru?

Oczywiście, cały czas 
uważam, że mój wybór 
był i  jest słuszny. Praca 
z  dziećmi i  młodzieżą jest 
fascynująca, każdy uczeń 
jest inny, interesujący. 
W szkole nie ma takich sa-
mych dni, sytuacji. Praca 
zarówno jako nauczyciela 
jak i  dyrektora nigdy nie 
była i  nie jest nudna. Moi 
nauczyciele chętnie po-
dejmują się nowych dzia-
łań. Są twórczy i  bardzo 
ambitni. Zarówno mnie 
jak i  im zależy, aby nasza 
szkoła ciągle się rozwijała, 

żeby uczniowie osiągali, 
jak najwyższe wyniki, a ro-
dzice byli zadowoleni.

Które momenty zawo-
dowej kariery naj-
bardziej utkwiły 
Pani w pamięci?

Ważnym, przełomowym 
momentem w mojej pracy 
zawodowej była informa-
tyzacja, która weszła do 
szkół. To wtedy pojęłam 
decyzję o  kolejnym do-
skonaleniu zawodowym. 
Podjęłam studia pody-
plomowe na kierunku in-
formatyka w  Pomorskiej 
Akademii Pedagogicznej. 
Był to przełomowy okres 
w mojej pracy zawodowej. 
Nowoczesne technologie 
zmieniły edukacyjną for-
mę nauczania. 

Innym ważnym mo-
mentem było nadanie 
szkole imienia i  sztanda-
ru. W  pracach nad przy-
gotowaniem uroczystości 
uczestniczyłam osobiście 
jako wicedyrektor szkoły. 
Koordynacja prac związa-
nych z  przygotowaniem 
tego ważnego szkolnego 
święta wymagała wiele 
wysiłku ale później dała 
bardzo dużo satysfakcji 
i cennego doświadczenia.

Co najbardziej ceni 
Pani w pracy w szkole?

Lubię pracę z  dziećmi 
i  młodzieżą, cieszę się 
kiedy patrzę na swoich 
byłych uczniów a obecnie 
rodziców naszych wycho-
wanków, którzy są dobrze 

wykształceni i  przygoto-
wani do życia. Cenię każ-
dego, kto umie znaleźć 
swoje miejsce na ziemi, 
potrafi być dobrym czło-
wiekiem.

W  pracy nauczyciela 
i  dyrektora nie ma jedno-
rodnych stylów oddzia-
ływań pedagogicznych, 
ważne jest racjonalne ich 
dawkowanie, umiejętny 
dobór i  modyfikowanie 
w  zależności od potrzeb 
uczniów. Super nauczyciel 
nie musi być kumplem, po-
winien być autorytetem. 
Bez względu na warunki 
pracy, dobro uczniów jest 
najważniejsze.

Co robi Pani w  wolnym 
czasie? 

Czasu wolnego nie mam 
zbyt dużo, ale lubię ak-
tywne spędzanie czasu na 
świeżym powietrzu pod-
czas spacerów i  podróży. 
W domu w wolnym czasie 
lubię tworzyć grafiki kom-
puterowe, zajmować się 
swoimi kwiatami, tworzyć 
bukiety oraz różnego ro-
dzaju stroiki i kompozycje 
kwiatowe. Lubię jeździć 
na koncerty ulubionych 
zespołów. Podczas tego-
rocznego urlopu były to 
koncerty: Marka Knop-
flera, The Australian Pink 
Floyd Show oraz Riversi-
de. Od 30 lat podczas wa-
kacji lubię wypoczywać 
pod żaglami na Mazurach 
z rodziną i przyjaciółmi.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Ewa Hejger: Praca z dziećmi 
i młodzieżą jest fascynująca

W Y W I A D  K U R I E R A

Każdy uczeń jest inny, interesujący. W szkole nie ma takich samych dni, sytuacji. Praca zarówno jako 
nauczyciela jak i dyrektora nigdy nie była i nie jest nudna – uważa Ewa Hejger. Obecna dyrektor szkoły 
w Słonowicach z oświatą związana jest od 30 lat. 

„Srebrna Sieć” na gdańskiej konferencji
Wskazanie kluczowych elementów i warunków dla rozwoju usług społecznych w woje-
wództwie pomorskim w oparciu o środki Europejskiego Funduszu Społecznego – to głów-
ny cel konferencji, która 26 września odbyła się w Urzędzie Marszałkowskim w Gdańsku. 

Podczas konferencji swoją wiedzą i  doświadczeniem 
podzielili się beneficjenci realizujący projekty z obszaru 
rozwoju usług społecznych, dofinansowane z  Regional-
nego Programu Operacyjnego. Jednym z  prelegentów 
był Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński. Wiodącym 
tematem wystąpienia był realizowany projekt "Srebrna 
Sieć". Kilkudziesięciominutowa prezentacja przybliży-
ła słuchaczom jego główne założenia oraz efekty, które 
w toku realizacji udaje się osiągać. 

Przypomnijmy, głównym celem projektu „Srebrna Sieć” 
jest utworzenie w siedmiu gminach powiatu słupskiego 
(Kobylnica, Damnica, Główczyce, Słupsk, Ustka, Kępice, 
Potęgowo) oraz jednej gminie powiatu bytowskiego (Tu-

chomie) zintegrowanego, lokalnego systemu usług spo-
łecznych. W działania zaangażował się tez Powiat Słupski, 
który jest Partnerem całego projektu. Wartość projektu 
to ok 2,9 mln zł, z czego ok. 2,8 mln stanowią pieniądze 
pozyskane z Unii Europejskiej. 

Konferencję "Pomorze Równych Szans. Wsparcie rodzi-
ny, seniorów i osób z niepełnosprawnościami w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego 2014 - 2020" zakończyła dyskusja z udzia-
łem samorządowców oraz ekspertów z dziedziny polityki 
społecznej. 

Fot. M.Szumny/UM Gdańsk
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Na tegorocznej Nocy Bibliotek Kobylnicę opanowali fani 
zagadek kryminalnych. Podczas ogólnopolskiej akcji 5 paź-
dziernika 2019 r. na uczestników imprezy w Gminnej Bibliote-
ce Publicznej w Kobylnicy czekały zadania sprawdzające, 
kto okaże się najlepszym detektywem.

Frekwencja przerosła 
najśmielsze oczekiwa-
nia kobylnickiej książ-
nicy. Miłośnicy detek-
tywistycznych zagadek 
ledwo pomieścili się 
przy stołach. Najmłodsi 
uczestnicy Nocy Biblio-
tek najpierw wysłuchali 
fragmentu "Pamiętnika 
detektywa" Martina 
Widmarka, a  następnie 
przeszli do tworzenia 
rysopisu sprawcy kra-
dzieży bułeczek. A  jak 

dowiedzieć się, kto to 
zrobił? Najlepiej jest 
sprawdzić odciski pal-
ców z miejsca przestęp-
stwa. Dzieci nauczyły 
się, jak odkryć odciski 
na szkle przy pomocy 
pudru i  pędzla. Zosta-
wiły także swoje odciski 
palców, aby porównać 
je z zostawionymi przez 
złodzieja na słoikach.

Uczestnicy warszta-
tów detektywistycz-
nych tworzyli później 

listy do porywacza 
przy użyciu gotowych 
liter. Na nieco starszych 
adeptów czekały szyfry 
i  zagadki do rozwiąza-
nia oraz gry planszowe. 
Powodzeniem cieszyło 
się także stanowisko do 
robienia selfie w  prze-
braniu. Każdy uczest-
nik, który dotrwał do 
końca Nocy, otrzymał 
certyfikat detektywa.

Portugalski wieczór w kobylnickiej bibliotece
Za oknem jesień, więc warto pomyśleć o rozgrzaniu się. Katarina Lavmel i Baalluu odwie-
dzą Gminną Bibliotekę Publiczną w Kobylnicy 13 listopada 2019 r. o godzinie 16.30. W kli-
mat Portugalii wprowadzi wszystkich muzyka, poezja i opowieści o życiu w tym kraju.

Katarina Lavmel to poetka związana ze Słupskiem. Od nie-
dawna mieszka w  Portugalii, w  której się zakochała. Na spo-
tkaniu w bibliotece przedstawi wiersze z najnowszego tomiku 

poezji „Anturaż”. Muzyczną oprawę zapewni Baalluu swoją grą 
na gitarze.

Noc Bibliotek już za nami

Noc Bibliotek to akcja, która ma na celu promocję czytelnictwa i bibliotek wśród społeczeń-
stwa. Wiele placówek wykorzystuje te okazję do niecodziennego ukazania własnych atutów
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Wyjątkowe przedmioty, 
negocjacje, edukacja
Kobylnicka Garażówka to inicjatywa idealnie wpisująca się w proekologiczną wizję 
Gminy Kobylnica, która wszystkim chętnym umożliwia wystawienie na sprzedaż nie-
używanych już przedmiotów. Dzięki temu, zamiast wyrzucać niepotrzebne rzeczy, 
uczestnicy mogą sprzedać je osobom, które zrobią z nich dalszy użytek. 

To właśnie te czynniki spra-
wiają, że Kobylnicka Gara-
żówka cieszy się tak ogromną 
popularnością i  doczekała się 
już dziewiątej edycji, a  ostat-
nie dostępne stanowiska wy-
stawcze zostały zarezerwowa-
ne jeszcze na dwa tygodnie 
przed wydarzeniem. 

Na stoiskach poszczególni 
wystawcy prezentowali prze-
różne przedmioty. Sporo osób 

zdecydowało się znaleźć no-
wych nabywców dla swoich 
ubrań, inni zaś chcieli zachę-
cić kupujących przedmiotami 
bardziej nietypowymi. Poja-
wiła się więc rzadko spotyka-
na biżuteria, płyty winylowe 
czy urządzenia elektroniczne. 
Właściwie większość z  osób, 
która w niedzielę zdecydowa-
ła się zawitać do hali sporto-
wej w  Kobylnicy, opuszcza-

ła ją z  jakimś przedmiotem. 
Trudno więc dziwić się zado-
woleniu i  kupujących, i  sa-
mych wystawców.

Ta edycja wydarzenia prze-
biegła pod hasłem „Z  nami 
jesteś bezpieczny”, w  związ-
ku z  tym na terenie targów 
funkcjonowały stoiska prowa-
dzone przez reprezentantów 
wielu rodzajów usług publicz-
nych informujących i  eduku-
jących uczestników w temacie 
szeroko rozumianego bezpie-
czeństwa. Mogliśmy odwie-
dzić stoisko funkcjonariuszy 
Policji, na którym można było 
bezpłatnie oznakować swój 
rower po okazaniu dowodu 
zakupu lub z  karty gwaran-
cyjnej, stoisko Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej, która 
przeprowadziła edukacyjną 
akcję mającą na celu kształ-
towanie postaw i  zachowań 
prozdrowotnych dotyczących 
zatruć pokarmowych grzy-
bami oraz zwrócenie uwagi 
na bezpieczne grzybobranie. 
Sporą popularnością cieszył 
się również punkt z poradami 
dotyczącymi usług kominiar-
skich, a ponadto pokaz sprzę-
tu ratowniczo - gaśniczego 
przygotowany przez OSP Sie-
rakowo. 

Dla najmłodszych przygo-
towano bogaty program gier 
i zabaw, które inicjowane były 
przez Gminną Bibliotekę Pu-
bliczną oraz GCKiP w  Kobyl-
nicy.

Wyjątkowość tego kon-
certu polegała przede 
wszystkim na unikatowej 
atmosferze, którą tworzy 
wokół swoich występów 
sam artysta, ale także na 
tym, że Lech Janerka po-
wrócił na scenę po 14 – 
letniej przerwie z zupełnie 
nowym materiałem. 

Lech Janerka to jedna 

z  najbardziej oryginalnych 
postaci na polskiej scenie 
rockowej, na której działa od 
blisko 40 lat. Trudno go skla-
syfikować i umieścić w ściśle 
określonych ramach. 

W  swojej dotychcza-
sowej twórczości sięgał 
po różne gatunki – od 
post-punka po elektroni-
kę i  pop. Jego muzyka to 

osobista opowieść o  wie-
lowarstwowym znaczeniu, 
a  teksty są komentarzem 
do otaczającego go świata. 

Ostatni album Janer-
ki „Plagiaty” ukazał się 
w 2005 roku, a promujący 
wydawnictwo singiel „Ro-
wer” okazał się być jednym 
z największych przebojów 
XXI wieku.

Jesienny Przeciąg Gitarowy 
w Kobylnicy. Wystąpił Lech Janerka
W ramach 15. edycji festiwalu Jesienny Przeciąg Gitarowy 
w Gminnym Centrum Kultury i Promocji wystąpił Lech Ja-
nerka z zespołem. Koncert odbył się 11 października. 

Zgromadzona w  Sali teatralnej 
Gminnego Centrum Kultury i  Promo-
cji w  Kobylnicy widownia usłyszała 
takie utwory, jak: „Memory”, „Volare”, 
„O  sole mio”, „Nie czekaj mnie Argen-
tyno”, „Czarownik z Krainy Oz”, Sorren-
to”, „Strangers in the Night”, „Time to 

say Goodbye”, „Amigos para siempre”, 
„Tonight” i wiele, wiele innych. 

Swoje interpretacje wybranych 
dzieł zaprezentują polscy i  zagranicz-
ni soliści: Bartosz Kuczyk, Anna Micha-
lak, Karolina Garlińska-Ferenc, Marina 
Ostapei, Marcin Rolczyński.

Muzyczna podróż 
po różnych zakątkach świata
Wystarczyło zasiąść wygodnie w fotelach i poświęcić 
kilkadziesiąt minut, by przekonać się o tym, jak barwna 
i różnorodna jest muzyka. W podróż po stylach i gatunkach 
charakteryzujących najodleglejsze zakątki świata zabrali 
nas w piątek (28.09) soliści, którzy wystąpili w czasie koncer-
tu „Przeboje muzyki światowej”. 

Talenty na scenie
To był niewątpliwie wspaniały wieczór pełen pięknych przeżyć i emocji. Dla wielu 
był to także pierwszy występ na profesjonalnej scenie. 

Tym razem Gminne Cen-
trum Kultury i Promocji otwo-
rzyło drzwi przed osobami, 
które stawiają dopiero pierw-
sze kroki w  swojej karierze 
scenicznej. Przegląd Talentów 
Muzycznych miał umożliwić 
im zdobycie kolejnych do-
świadczeń, a także dać szansę 
do występu na dużej scenie, 
gdzie ich poczynaniom towa-
rzyszyła profesjonalna opra-
wa dźwiękowa i  oświetlenio-
wa. Kolejna edycja imprezy 
odbyła się 17 października. 

Lista laureatów: 
MŁODZIEŻ
Kategoria wokalna:

I miejsce Joanna Płatwa 
II miejsce Karolina Leszczyńska 
III miejsce Oliwia Lewińska
Kategoria instrumentalna:
I miejsce Karolina Laskowska 
II miejsce Jakub Hetmański 
wyróżnienia: Adam Karaś, 
duet Kinga Jaśniak i Nikola 
Falkowska

DOROŚLI
Kategoria wokalna 
I miejsce Nikola Kędra 
II miejsce Kinga Łozińska 
oraz duet Dominika Knapik 
i Cezary Chmielowiec 
Wyróżnienie: Natalia Wójcik
Kategoria Instrumentalna: 
I miejsce Marek Leśniewski 



13KURIER SOŁECKI2019 r.

W  poniedziałek, 7 paź-
dziernika 2019 r. odbyło się 
uroczyste rozstrzygnięcie 
wojewódzkiej części plebi-
scytu Mistrzowie Agro 2019. 
W specjalnie przygotowanym 
namiocie na terenie Pomor-

skiego Hurtowego Centrum 
Rolno-Spożywczego RЁNK 
zgromadzili się uczestnicy 
konkursu z  niemal całego 
województwa pomorskiego, 
a także przedstawiciele władz 
centralnych, samorządowych 

i partnerzy plebiscytu.
Laureaci zostali wybrani 

podczas głosowania, jakie 
zostało przeprowadzone 
za pośrednictwem porta-
lu dziennikbaltycki.pl.

Wyróżnieni w plebiscycie 
„Dziennika Bałtyckiego”
Za nami rozstrzygnięcie plebiscytu Mistrzowie Agro 2019. Czy-
telnicy "Dziennika Bałtyckiego" wybrali najbardziej aktywnych 
i popularnych rolników i sołtysów. W konkursie zostały również 
uhonorowane Koła Gospodyń Wiejskich, podmioty zajmujące 
się agroturystyką i sołectwa z Pomorza.

Naukę w sycewickiej szko-
le Wacław Chwieduk roz-
począł w  1946 roku, jako 8 
– latek. Jego nauczycielką 
była Krystyna Wojtun. Jak 
sam wspominał, do szkoły 
uczęszczał przez kolejne 4 
cztery lata, pokonując pieszo 
3 – kilometrową drogę od 
domu. Naukę w  klasie pią-
tej rozpoczął już w  Słupsku, 
w szkole znajdującej się przy 

ul. Deotymy. 
Jako dorosły mężczyzna 

wyjechał w  odwiedziny do 
rodziny na Śląsk. Tam poznał 
swoją żonę, z którą wspólnie 
podjęli decyzję o pozostaniu 
w tym miejscu. 

Mieszka w Zabrzu do dziś, 
ale z  sentymentem wraca 
do lat dziecięcych spędzo-
nych w  Sycewicach. Swoje 
wspomnienia przedstawił na 

spotkaniu z  uczniami naszej 
szkoły. Dla Wacława Chwie-
duka ten „powrót do prze-
szłości” był ogromnym prze-
życiem, a  dla uczniów żywą 
lekcją historii.

Więcej wspomnień Wa-
cława Chwieduka oraz po-
zostałych absolwentów 
można znaleźć na stronie in-
ternetowej www.spsycewice.
pl w zakładce historia. 

Z Zabrza do Sycewic. Sentymentalna 
podróż jednego z pierwszych absolwentów
Emocje, wzruszenie, wspomnienia. Dyrektor, nauczyciele i uczniowie 
Szkoły Podstawowej w Sycewicach gościli w murach placówki jed-
nego z pierwszych uczniów tej szkoły Wacława Chwieduka. 

Mistrzowie AGRO 2019. Laureaci powiatowi z Powiatu Słupskiego•  ROLNIK ROKU Tadeusz Zieliński, Głuszynko • SOŁTYS ROKU Karolina Sobierańsk, Sołectwo Mianowice, Gmina Damnica • SOŁECTWO ROKU Sołectwo Kończewo, Gmina Kobylnica, powiat słupski • GOSPODYNI ROKU Małgorzata Czerwińska, Kukowo • KOŁO GOSPODYŃ ROKU KGW Kobylnica, Gmina Kobylnica • GOSPODARSTWO AGROTURYSTYCZNE ROKU Agroturystyka Kluki

Gala podsumowująca cały plebiscyt odbyła się w Pomorskim Hurtowym Centrum Rolno – 
Spożywczym RЁNK. Tam KGW Kobylnica oraz przedstawiciele sołectwa Kończewo otrzymali 
okolicznościowe dyplomy

Gmina Kobylnica była współorga-
nizatorem XVIII edycji Dyktanda Ka-
szubskiego

Dyktando zorganizowano w  Szkole 
Podstawowej nr 2 w Słupsku. Jak mówią 
pomysłodawcy imprezy, jest to bardzo 
cenne wydarzenie, które nie pozwala 
zapomnieć o barwnej kulturze kaszub-
skiej - języku, piśmie, twórczości i sztuce. 

Konkurs to nie tylko samo pisanie 
dyktanda, ale także szereg atrakcji przy-
gotowanych specjalnie na tę okazję. 

Nagrody laureatom wręczał m.in. za-
stępca wójta Rafał Kuligowski. 

 W SKRÓCIE

Dzisiejsi obywatele Nie-
miec, chcący dowiedzieć 
się więcej o  tym, jak wy-
glądały i wyglądają tereny 
zamieszkiwane dawniej 
przez ich przodków, zde-
cydowali się ponownie 

przybyć na Pomorze. Wraz 
z sołtysem Mariuszem Na-
rodzonkiem odwiedzali 
miejsca, które znali z opo-
wiadań i  relacji swoich 
przodków. Nie zabrakło 
również spotkania w Urzę-

dzie Gminy, w  czasie któ-
rego zaprezentowali bo-
gaty zbiór archiwalnych 
materiałów gromadzo-
nych od lat a dotyczących 
Kobylnicy i  okolicznych 
miejscowości.

Historia spotkała 
się z teraźniejszością
We wrześniu Gminę Kobylnica odwiedzili potomkowie rodzin, 
które w przeszłości zamieszkiwały te tereny. Jednak los, ze 
względu na bardzo wiele czynników, zaprowadził ich później 
w zupełnie inne rejony. 

27 września w Słup-
sku odbyły się uroczy-
stości związane z  80. 
rocznicą powstania 
Polskiego Państwa 
Podziemnego i  Sza-
rych Szeregów.

Delegacja Gminy 
Kobylnica złożyła 
okolicznościową wią-
zankę kwiatów, by 
w  ten symboliczny 
sposób dać wyraz po-
mięci o  tamtych wy-
darzeniach. 
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Zabytkowy ołtarz już po renowacji
Nie tylko udało się zahamować proces destrukcji i poprawić stan 
techniczny obiektu, ale także odzyskać pierwotne wartości historyczne 
i artystyczne. Dobiegły końca prace przy ołtarzu głównym kościoła p.w. 
Św. Stanisława Kostki w Słonowicach. Odrestaurowanie i konserwacja 
zabytkowego obiektu z przełomu XIX i XX wieku kosztowały ok. 62 tys. zł. 

Niecałe pięć miesięcy potrze-
bował wykonawca, by przepro-
wadzić prace konserwatorskie 
ołtarza w  kościele w  Słonowi-
cach. Choć, zgodnie z  umową, 
miały się one zakończyć 
w  przedostatni dzień paździer-
nika, to już w połowie miesiąca 
mogliśmy obserwować efekty 
żmudnego procesu odrestauro-
wania zabytkowego ołtarza. 

Prace obejmowały szereg 
działań związanych z  demon-
tażem poszczególnych ele-
mentów, dokonaniem odpo-
wiednich pomiarów i  analiz, 
usunięciem wtórnych przema-
lowań i złoceń. Kolejne etapy za-

kładały przygotowanie poszcze-
gólnych elementów poprzez 
ich oczyszczenie, impregnację 
jak również uzupełnienie braku-
jących elementów konstrukcyj-
nych oraz utrwalenie i złocenie 
oryginalnej warstwy malarskiej.

Na odrestaurowanie zabyt-
kowego ołtarza w  kościele 
w  Słonowicach wydano ok. 
62 tys. zł. Połowę środków 
pozyskano z  Urzędu Marszał-
kowskiego Województwa Po-
morskiego, niemal 25 tys. zł 
pochodzi z budżetu Gminy Ko-
bylnica. Pozostałą cześć stano-
wił wkład własny parafii. 

Ołtarz znajdujący się w koście-

le w  Słonowicach powstawał na 
przełomie XIX i XX wieku. Pojawił 
się w świątyni za sprawą starań ks. 
Zdzisława Serwa SDB, który po 
wkroczeniu do Słonowic wojsk 
radzieckich i dewastacji kościoła, 
rozpoczął starania o  ponowne 
doposażenie świątyni. Ołtarz 
główny sprowadzony został z pa-
rafii pod wezwaniem św. Teresy 
w  Łodzi. Figury: Serce Pana Je-
zusa, Matki Boskiej Niepokalanej 
i św. Józefa umieszczone w tym-
że ołtarzu, sprowadzone zostały 
ze Śląska. Wówczas przerobiono 
także ołtarz boczny – zdobiący go 
wcześniej obraz Jezusa Ukrzyżo-
wanego przeniesiono do kruch-
ty, a  wstawiono sprowadzony 
z  Warszawy obraz Matki Boskiej 
Częstochowskiej. Uwagę przy-
kuwa także trójkondygnacyjne 
tabernakulum, w którego dolnej 
części znajdują się dwa skrzydła 
drzwiczek zdobionych kaseto-
nami wypełnionymi motywem 
czwórliścia. 

Parafia już teraz czyni starania 
o  kontynuację prac konserwa-
torskich w  przyszłości. Chodzi 
o elementy znajdujące się w bez-
pośrednim sąsiedztwie odnowio-
nego ołtarza głównego.

W  tym roku zaprezento-
wana została modułowa ma-
kieta w skali 1:120. To ponad 
80 metrów torowiska, dwie 

duże stacje kolejowe, oraz 
stacja Cargo na linii jedno-
torowej. Do tego wiadukty, 
wulkany oraz wiele innych 

elementów krajobrazu. Po 
torach poruszało się 20 skła-
dów pociągów towarowych 
i osobowych z rożnych epok 
i krajów.

W  czasie pokazów mogli-
śmy obejrzeć modele samo-
lotów statków, czołgów i in-
nych pojazdów militarnych. 
Prezentacja odbywały się 
pod patronatem Słupskiego 
i  Koszalińskiego Klubu Mo-
delarskiego. 

Nie zabrakło animacji dla 
najmłodszych - modele ze 
styropianu, modele z  karto-
nu do wycinania, rysowanki 
oraz kącik do zabawy pocią-
gami dla dzieci.

Świat kolei… w miniaturze
W tym roku odbyła się już IV edycja Ogólnopolskiego Pokazu Kole-
jek Miniatur w Szkole Podstawowej w Kobylnicy. Wyjątkową wystawę 
mogliśmy oglądać w dniach 12 – 13 października.

W  dniu 15.10.2019r. na świetlicy w  Kulesze-
wie odbyły się warsztaty dla seniorów będących 
beneficjentami Projektu „Srebrna Sieć”. Panie 
Agnieszka Małecka – Jagła i  Bożena Małecka 
przygotowały zajęcia dotyczące radzenia sobie 
z konfliktami oraz sytuacjami manipulacyjnymi. 
Ww. przygotowały dla seniorów także ćwicze-
nia i  materiały podnoszące koncentrację oraz 
usprawniające procesy myślowe.

Program „Srebrna Sieć” jest realizowany w ra-
mach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na lata 2014 - 2020.  
Całkowity Koszt Projektu to 2  909 872,15 zł 
w tym wysokość dofinansowania wynosi 2 764 
378,54 zł.

Więcej zdjęć z imprezy można znaleźć na stronie internetowej 
Gminy Kobylnica

Konkursowe zmagania najbardziej uzdolnio-
nych talentów muzycznych z całego regionu zor-
ganizowano 19 i 20 października w Smołdzinie. 

Swoje umiejętności prezentowali soliści i  ze-
społy wokalne. To właśnie wśród zespołów, 
w kategorii klas I-IV najlepiej zaprezentowały się 
„Aniołki” w  składzie: Lena Wojtaszek, Alicja Pu-
chalik i Patrycja Palicka. Wśród dorosłych bardzo 
dobrze zaprezentowała się Oliwia Lewińska, któ-
rej jurorzy postanowili przyznać II miejsce.

- Dziewczynki wykazały się na scenie arty-
stycznie, stworzyły odpowiedni nastrój, przeka-
zały publiczności energię pełną radości i  wzru-
szyły wszystkich swoim występem – mówi Anna 
Poźlewicz, instruktor wokalny w  GCKiP. To ona 
dba o  rozwój talentów młodych artystek, które 
zdobyły nagrody w Smołdzinie.

Organizatorami konkursu byli: Gmina Smoł-
dzino, Zespół Szkolno – Przedszkolny w Smołdzi-
nie i Parafia Rzymskokatolicka p.w. Trójcy Świętej 
w Smołdzinie.

Aniołki i Oliwia wyśpiewały 
dwie nagrody w Smołdzinie
Zespół „Aniołki” złożony z młodych wokalistek kształcących się 
w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy zajął pierwsze 
miejsce w konkursie „Spotkanie z Piosenką Religijną Pro Laude Tua”. 
Z bardzo dobrej strony w tym samym konkursie pokazała się Oliwia 
Lewińska, która stanęła na drugim miejscu podium. XV edycja zma-
gań poświęcona została życiu i twórczości Jana Pawła II.

Zmiany w systemie gospodarowania odpadami komunalnymi.
W związku z wejściem w życie 

dnia 6 września 2019 roku no-
welizacji ustawy o  utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, 
wprowadzono istotne zmiany 
w  systemie gospodarowania 
odpadami, które wprowadzają 
między innymi:
• obowiązek selektywnego 

zbierania odpadów komu-
nalnych,

• zwiększenie nadzoru nad 
firmami odbierającymi i  za-
gospodarowującymi odpady 
komunalne,

• zobligowanie samorządów 

do zbilansowania kosztów 
polityki odpadowej,

• zwiększenie nadzoru nad 
stanem gospodarki odpado-
wej na terenie samorządów.
Z  uwagi na nowelizacje ww. 

ustawy Gmina Kobylnica zobli-
gowana jest do aktualizacji ak-
tów prawa miejscowego.

Czynnikami składowymi no-
wych stawek opłat za gospoda-
rowanie odpadami są głównie:

1. wzrost strumienia odpadów 
na terenie naszej Gminy:
• odpady zmieszane: 
• 2016 r. – 2 059 Mg;

• 2017 r. – 2 243 Mg;
• 2018 r. – 2 017 Mg;
• prognoza 2019 r. 
• – 3 059 Mg;
• odpady segregowane: 
• 2016 r. – 3 062 Mg;
• 2017 r. – 3 275 Mg;
• 2018 r. – 3 481 Mg;
• prognoza  2019 r. – 5 513 Mg ;

2. podwyżka opłaty marszał-
kowskiej (tzw. „opłata za korzy-
stanie ze środowiska”):
• 2013 r. –   70 zł/tonę, 
• 2019 r. – 170 zł/tonę;
• 2020 r. – 270 zł/tonę;

3. konieczność osiągnięcia 

w  kolejnych latach nowych wy-
maganych poziomów recyklin-
gu:
• 50 % wagowo za każdy rok 

w latach 2020 – 2024;
• 55 % wagowo za każdy rok 

w latach 2025 – 2029;
• 60 % wagowo za każdy rok 

w latach 2030 – 2034;
• 65 % wagowo za 2035 r. i każ-

dy kolejny rok;
4. wzrost kosztów ponoszo-

nych przez firmy odbierające i za-
gospodarowujące odpady:
• wzrost średniego wynagro-

dzenia pracowników;

• wzrost kosztów transportu 
odpadów;

• wzrost częstotliwości odbio-
rów odpadów;

• wzrost kosztów zagospodaro-
wania odpadów.
Poniżej przedstawia się kosz-

ty, jakie ponosi Gmina Kobylnica 
w  odniesieniu do prowadzonej 
polityki odpadowej:

lata 2018 – 2019:
- zobowiązanie wobec Przed-

siębiorstwa Gospodarki Komu-
nalnej Sp. z o.o.: 3 753 749,97 zł

- dochody z  opłat za gospo-
darowanie odpadami komunal-

nymi:
3 306 045,19 zł
- dopłata z  budżetu gminy: 

447.704.78 zł w  okresie dwulet-
nim

prognoza na rok 2020:
- zobowiązanie wobec Przed-

siębiorstwa Gospodarki Komu-
nalnej Sp. z o.o.: 2 374 689,96 zł

- dochody z  opłat za gospo-
darowanie odpadami komu-
nalnymi na poziomie obecnych 
stawek opłat:

1 756 272,00 zł
- dopłata z  budżetu gminy: 

618 417,96 zł
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Baran 
21.03 – 20.04
Karta Tarota: /Król 
Mieczy/ - uważaj 
na mężczyznę, 
który świadomie 

zechce wyrządzać ci krzywdę. Bę-
dzie to czas pełen emocji, wrażeń 
i  zmian. Dość wyczerpujący więc 
potrzebny będzie odpoczynek 
i wytchnienie. Musisz wygospoda-
rować sobie trochę czasu choć nie 
będzie łatwo. Postaraj się o wspar-
cie partnera i przyjaciół, może być 
dobra zabawa. Los będzie sprzyjać 
twoim finansom, ale w dniach 3 – 7 
listopada nie możesz ulec pokusie 
hazardu i nie inwestuj w niby „do-
bry” interes. Pieniądze wydawaj 
z głową. W listopadzie twoi konku-
renci przystąpią do ataku (intrygi), 
ale będą też współpracownicy, 
na których mogą uczyć i pomogą 
wyjść na prostą. Jeżeli szukasz no-
wej pracy to między 21 – 27 listo-
pada przypadkowo możesz trafić 
na ciekawą ofertę. Teraz jest wła-
ściwy czas, aby załatwić ważne ro-
dzinne sprawy, urzędowe, prawne. 
W  listopadzie los ci sprzyja i  zała-
twisz sprawy po twojej myśli. W mi-
łości (jeśli jesteś samotny) czeka cię 
ogromne powodzenie. Jednak nie 
będziesz mieć ochoty na poważny 
związek. Korzystne decyzje w róż-
nych sferach twego życia możesz 
podejmować pomiędzy 9 – 15 
listopada. Przesłanie: nadzieja wy-
zwala ufność w przyszłość, dlatego 
nigdy nie trać nadziei. 

Byk 
21.04 – 21.05
Karta Tarota:/ 
Dziewiątka Buław/ 
- w  tym miesiącu 

nie powinieneś zmieniać miejsca 
zamieszkania i  nie podróżuj. Bę-
dzie to dla ciebie dość burzliwy 
okres, pojawić się mogą wątpliwo-
ści rozterki, ale na szczęście masz 
wypróbowanych przyjaciół i  mą-
drych doradców, którzy pomogą 
wyjść z  każdej trudnej sprawy. 
Dobre pomysły na dochodowy 
biznes możesz mieć pomiędzy 
27 – 20 listopada. Nie przegap 
szansy. Do 26 listopada nie szastaj 
pieniędzmi, a po 26 XI też wydawaj 
z  umiarem. W  pracy skutecznie 
wykorzystasz swoje umiejętności, 
aby wyprzedzić konkurencję. Mię-
dzy 22 – 26 listopada cieszyć się 
będziesz z upragnionego awansu. 
Mogą odezwać się twoi znajomi, 
z którymi już dawno się nie spotka-
łeś i mogą to być przyjemne chwi-
le. Między 26 – 30 listopada będą 
szanse na zupełnie nowe otwarcie 
w starych związkach. Jeżeli chodzi 
o miłość to w czasie 11 – 13 listopa-
da możesz chwilowo stracić głowę 
i  ulec czyjemuś urokowi. Może to 
być namiętny romans choć krótki, 
ale dzięki temu, że kierować się bę-
dziesz raczej rozumem niż emocja-
mi unikniesz cierpienia. Przesłanie: 
Sprawom, które ciągną się od daw-
na, a  mimo to nie ulegają popra-
wie, pozwól odejść w przeszłość. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Karta Tarota:/
Demon/ - nie 
ulegaj żadnym 
pokusom, aby 

nie mieć moralnego kaca. Uda ci 
się uporządkować twoje sprawy 
i  znaleźć sposób na rozwiąza-
nie problemów. Do 19 listopada 
obraz twojej sytuacji może być 
zaciemniony i  działać będziesz 
po omacku, ale los postara się 
o  to, aby nie zabrakło Ci szczę-
ścia i  abyś ze wszystkich opresji 
wyszedł obronną ręką. Na two-
im koncie pomiędzy 22 – 26 li-
stopada może pojawić się miła 
niespodzianka finansowa. Praca 
– w dniach 29 – 30 listopada spo-
tkasz kogoś kto pomoże ci w ka-
rierze. Twoja konkurencja nie śpi 
i knuje swoje plany, ale los ci po-
może obdarowując refleksem, in-
tuicją i doskonałym rozeznaniem 
w sytuacji. Nie dasz się zaskoczyć. 
Otrzymasz też wskazówkę, jak 
podejść przeciwnika. W  domu 
postanowisz bardziej zadbać 
o relacje w z bliskimi. Miłość – nie 
prowokuj zazdrości partnera. Po-
między 3 – 7 listopada zadecydu-
jesz z kim chcesz być. Twój wybór 
może zaskoczyć ciebie samego, 
ale serce nie sługa. Przesłanie: nie 
skupiaj się zbytnio na tym, skąd 
idziesz. Skoncentruj się bardziej 
na tym, dokąd idziesz.

Rak 
22.06 – 22.07
Karta tarota:/
Dwójka Buław/ - 
rozwiązanie pro-

blemu, z  którym mocujesz się 
dość długo, pojawi się nagle 
w  nieoczekiwanym momen-
cie. W  tym miesięcy naprawisz 
stare błędy i  postarasz się po-
kazać, ile jesteś wart. Nie odkła-
daj niczego na później. Akurat 
teraz los wzmocni twoją siłę 
woli, asertywność oraz poczu-
cie własnej wartości. Słuchaj 
intuicji, która jest twoim drogo-
wskazem. W  finansach musisz 
określić swoje priorytety i  zre-
zygnować z  projektów, które 
nie przynoszą ani pieniędzy, ani 
satysfakcji. W  pracy będziesz 
wywiązywać się perfekcyjnie 
ze swoich zadań, przy okazji 
pomożesz innym i  zyskasz so-
juszników. Odwaga i  energia 
pozwolą Ci doprowadzić do 
końca ambitny projekt i  otrzy-
mać nagrodę. W  domu miła 
atmosfera. Między 10 – 12 li-
stopada wpadniesz na pomysł, 
jak zorganizować czas, aby do-
mownicy świetnie się bawili, 
dlatego rodzina chętnie dołą-
czy do Ciebie. Miłość – pomię-
dzy 26 – 30 listopada możesz 
zakochać się od pierwszego 
wejrzenia. Ta właściwa osoba 
sama Cię odnajdzie. Przesłanie: 
spokojnie przyjmować to, cze-
go nie można zmienić – to duży 
krok do szczęścia.

Lew
23.07 – 23.08
Karta Tarota:/
Wieża/ - jeżeli coś 
ci zawaliło się, 

nie martw się. Po prostu zacznij od 
nowa budować swoją przyszłość. 
W  tym miesiącu przed tobą waż-
ny problem do rozwiązania, po-
jawi się jakaś kusząca oferta, ale 
będziesz się wahać, czy warto tak 
bardzo zmienić swoje życie w krót-
kim czasie, wybór należy do ciebie. 
W  finansach będziesz musiał tro-
chę się postarać, masz szansę zaro-
bić sporo pieniędzy, ale trzeba bę-
dzie podjąć trudne lecz konieczne 
decyzje. W  pracy zachowaj zimną 
krew. Dzięki dyscyplinie i pracowi-
tości uda ci się wiele osiągnąć, ale 
wśród niektórych współpracow-
ników pojawi się zazdrość o twoje 
sukcesy i mogą utrudniać ci pracę. 
Odpuść sobie te ataki. Zajmij się 
pracą i licz na siebie. W domu weź 
się w  garść i  załatw najpilniejsze 
sprawy. Doskonały na to czas bę-
dzie pomiędzy 11 – 13 listopada. 
Dlatego nie zwlekaj i zrób porząd-
ki, jakiś remont, przestaw meble, 
w miłości będziesz mieć wielu ad-
oratorów, ale nie planujesz na razie 
poważnego związku. Przesłanie: 
trudności są po to, by je pokonać, 
a  nie po to, by rwać sobie włosy 
z głowy.

Panna 
24.08 – 23.09
Karta Tarota: /
Dziewiątka Dena-
rów/ - zachowuj 

umiar, a  nie wpadniesz w  nałóg. 
W  tym miesiącu kierować tobą bę-
dzie głęboka niezgod na obecny 
stan rzeczy, więc postanowisz prze-
prowadzić zmiany. Zarazisz innych 
swoim entuzjazmem do naprawia-
nia świata. Pomogą w tym hart du-
cha i silna wola. W finansach – wyko-
rzystaj szansę na poprawę sytuacji 
materialnej. Od 22 – 26 listopada 
będzie doskonały czas na zawiera-
nie spółek, transakcje finansowe, 
podpisywanie kontraktów. Będziesz 
mieć nosa do interesów. W  pracy 
twoje pomysły i umiejętności docze-
kają się realizacji, tylko trzymaj się 
realiów. Do 20 listopada dwa razy 
sprawdzaj wszystkie dokumenty 
i wyliczenia. Nie rezygnuj z marzeń 
i  postaw na kreatywność. Twój 
pracodawca zrozumie, jak jesteś 
wartościowym i  ważny dla firmy, 
dlatego będzie ci łatwiej negocjo-
wać wyższe stawki i nowe kontrak-
ty. Pozycję zawodową umocnisz 
w  dniach 29 – 30 listopada. Dużo 
uwagi poświęcisz sprawom domo-
wym tylko nie zagalopuj się i  nie 
zacznij urządzać mieszkania i życie 
innym. W  dniach 25 – 27 listopa-
da możesz wprowadzić zmiany 
w  układach, które Ci nie pasują. 
Dla zakochanych, które chcą wstą-
pić w  związki małżeńskie. Najlep-
szy czas na formalności będzie 
w  dniach 22 – 26 listopada. Prze-
słanie: jeśli raz udało ci się czegoś 

dokonać, potra-
fisz to powtórzyć. 
Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota:/
Dwa miecze/ - 

zachowaj cierpliwość, jeśli poja-
wią się utrudnienia w  sprawach 
finansowych lub urzędowych. 
Przyjazne planety napełnią cie 
energią i  stanowczością. Nie po-
zwolisz innym decydować za sie-
bie. Będziesz czuć własną siłę, sta-
niesz się sprawczy i rozpoczniesz 
jakiś projekt, na który brakowało 
ci odwagi. Sfinalizowanie tego 
planu pomnożę twoje zasoby, fi-
nanse możesz pomnożyć grając 
w grach losowych, ale nie zagalo-
puj się w hazardzie. W pracy masz 
doskonały czas do 18 listopada, 
możesz realizować własne wizje, 
osiągnąć sukcesy lub zmienić 
pracę. Pod koniec miesiąca może 
pojawić się szansa podwyżki, 
awansu lub korzystnej zmiany 
pracy. Wiele zarobisz dla wzmoc-
nienia swojej pozycji w  firmie. 
W  domu mogą pojawić się spię-
cia między domownikami, ale na 
szczęście po 19 listopada uda się 
odbyć szczerą owocną rozmowę, 
podczas której bliscy wyjaśnią 
sobie wszystkie ważne kwestie. 
Miłość – możesz rozpocząć zwią-
zek, który przetrwa całe lata. 
Przesłanie: być może potrzebny 
jest ci tylko nowy cel, aby znów 
się odnaleźć, zaczerpnąć nowych 
sił i nabrać ochoty do życia.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Karta Tarota:/
Czwórka kieli-
chów/ - nie dziel 

włosa na czworo. Skoncentruj 
się na nowym celu, co w rezulta-
cie poprawi twoje relacje z inny-
mi i  sytuację finansową. W  tym 
miesiącu w  twoim życiu może 
pojawić się nowa ciekawa znajo-
mość. Po 21 listopada zacznie się 
przyjemny okres spotkań i  za-
baw. Teraz będziesz mógł odpo-
cząć od stresów codzienności. 
Od 22 – 26 listopada to świetny 
okres na lokowanie, inwesty-
cje i  pomnażanie oszczędności. 
Możesz zrobić świetny interes. 
W życiu rodzinnym będzie w mia-
rę spokojnie do 19 listopada. Poja-
wiające się drobne nieporozumie-
nia rozwiążesz dzięki dyplomacji. 
W  pracy powinieneś poświęcić 
trochę czasu na budowanie do-
brych relacji ze współpracow-
nikami i  stworzenie zgranego 
zespołu, w  którym wszyscy się 
wspierają nawzajem, w  domu 
doświadczysz wiele pozytyw-
nych emocji dzięki rodzinie. 
W miłości – nie trać cierpliwości, 
nadziei. Po 18 listopada powin-
ny ustąpić wszelkie przeszkody, 
wreszcie można będzie nadro-
bić stracony czas. Przesłanie: 
Bądź otwarty na cudowne do-
znania, które dostarcza ci życie. 

Strzelec 
23.11 – 21.12
Karta Tarota:/
Siódemka Kie-
lichów/ - los 
zmotywuje cię 

do wprowadzenia zmian, które da-
dzą lepsze rezultaty. W listopadzie 
wstąpią w  ciebie nowe siły. Pro-
blemy, które dotąd cię przerastały, 
staną się dziecinnie proste. Do-
broczynny los budzić będzie twój 
entuzjazm i  radość życia. Finanse 
– masz nosa do interesów, które 
będą rozwijać się nadspodziewa-
nie dynamicznie i  przyniosą duże 
dochody. W  pracy doskonały czas 
na współpracę, możecie się do-
gadać i  razem wiele zdziałać. Nie 
wolno ci narzucać swojego zdania 
i  współpracownikom. Z  dziećmi 
znajdziesz nić porozumienia po-
między 25 – 27 listopada uda ci się 
zmienić to, co od dawna przeszka-
dzało tobie. Jeśli chodzi o uczucia 
to pomiędzy 12 – 16 listopada 
możesz ulec czyjemuś nieodpar-
temu urokowi. Gdy świeżo zawarta 
znajomość umocni się, jeśli na-
bierzesz pewności, że to właściwa 
osoba na resztę życia. Najlepszym 
momentem na zaręczyny lub ślub 
będzie termin od 22 – 26 listopada. 
Przesłanie: tylko szczęśliwy czło-
wiek może uszczęśliwiać innych. 
Dążenie do bycia szczęśliwym to 
nie samolubstwo, ale naturalna 
potrzeba każdego człowieka.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Karta Tarota:/Paź 
Denarów/ - nie 
rób z  igły widły. 
Jest to ciekawy 

okres w twoim życiu. W najbliższym 
czasie możesz zetknąć się z  osoba-
mi, które wyznają zupełnie inne war-
tości i prowadzą styl życia daleki od 
tego, który sam cenisz i propagujesz. 
Będzie to zderzenie z odmiennością, 
które może okazać się ważną lekcją 
w  twoim życiu. Jeżeli wykażesz się 
elastycznością i  zrozumieniem. Od-
kryjesz nowe perspektywy. W  spra-
wach finansowych zachowaj umiar 
do 26 listopada. Również zakłada-
nie własnej działalności zostaw na 
ostatnie dni listopada czyli po 26 
listopada. W pierwszej połowie mie-
siąca ktoś będzie obiecywać złote 
góry, niestety to będzie oszustwo. 
W  firmie nikt ci nie dorówna. Bę-
dziesz mieć okazje zebrać poufne 
informacje, które pomogą ci zyskać 
przewagę nad konkurencją. Warun-
kiem sukcesu jest kierowanie się 
uczciwością. Los wskaże ci najlepszy 
kierunek i sposób działania. W domu 
nie możesz być niezdecydowany lub 
zmieniać zdanie, bo twój najbliżsi li-
czą na ciebie, że w trudnych chwilach 
powiesz, co i jak mają zrobić. Miłosne 
zauroczenie szczególnie w  dniach 
od 12 – 16 listopada może okazać 
się pomyłką. Nie obiecuj sobie zbyt 
wiele po nowych znajomościach. 
Przesłanie: aby móc przawdziwie ko-
chać, trzeba najpierw zaakceptować 
i pokochać siebie.

Wodnik 
21.01 – 18.02
Karta Tarota:/ 
Biała Karta/ - 
twój los zależy 
od niebios. Co 

ma być to będzie. Nie wszyst-
ko zależy od Ciebie. Możesz 
odnosić mniejsze lub większe 
sukcesy, ale często będzie ci 
towarzyszyć przekonanie, że 
twoim losem kieruje jakaś siła 
wyższa, pozostawiając ci funk-
cję wykonawcy. Dla finansów 
to powinien być dość dobry 
czas. Mądre zarządzanie za-
sobami i  trafione inwestycje 
będą przynosić spore zyski. 
Okres do 20 listopada będzie 
sprzyjać twojej karierze zawo-
dwoej. Szykują się korzystne 
okazje, nie przegap ich. W ter-
minie od 22 – 26 listopada uda 
ci się z powodzeniem załatwić 
rodzinne sprawy w  urzędach 
i  prawne. Pomiędzy 26 – 30 
listopada pojawią się szanse, 
których dotąd nie wykorzy-
stałeś. W  sferze uczuciowej 
zadziałaj. Ujawnij swoje uczu-
cia najlepiej w  dniach od 9 – 
15 listopada. Przesłanie: dróg 
do serca człowieka jest wiele. 
Znajdź tę najlepszą. Choć nie-
koniecznie najkrótszą. 

Ryby 
19.02 – 20.03
Karta Tarota:/ 
Mag/ - możesz 
mieć nadzieję, 

że wszystko ułoży się po twojej 
myśli. Twoje sprawy ustabilizu-
ją się. Będzie to czas dość spo-
kojny, bez większych emocji. 
Los doda ci optymizmu i  nała-
duje pozytywnym myśleniem. 
Pomiędzy 2 – 13 listopada uda 
ci się zdobyć to, czego ci do 
tej pory brakowało. Z  pomocą 
przyjaciół możesz nieźle za-
robić, rezerw finansowych nie 
naruszysz, więc możesz spać 
spokojnie. Jeśli chodzi o  spra-
wy zawodowe doskonała pas-
sa czeka cię po 20 listopada. 
Zaczną się realizować twoje 
plany z  sukcesem, ale nie kłuj 
tym sukcesem, niektórych 
współpracowników. Nie wzbu-
dzaj zazdrości, która może ci 
zaszkodzić. W  domu dzięki 
dobrej organizacji szybko upo-
rasz się z  obowiązkami. Cier-
pliwość pomoże ci pokonać 
przeszkody. W  miłości czeka cię 
ogromne zaskoczenie. Powinnaś 
oprzeć się pokusie futrowania, 
bo partner może okazać się 
bardzo zazdrosny i  zacznie się 
zastanawiać, czy wasz związek 
ma sens, jeśli ty nie szanujesz 
jego uczuć. Przesłanie: zawierz 
intuicji i  nie mów, że coś jest 
niemożliwe.

HOROSKOP
 na listopad 2019 Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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Zawodniczki Piasta Kinga Jęchorek i Nikola Łukomska zostały powołane na konsultacje 
kadry województwa pomorskiego dziewcząt z rocznika 2007 w Gdańsku. Zgrupowanie odbyło 
się 18 października i miało za zadanie wyłonić 12 najlepszych dziewcząt z województwa, które 
wezmą udział w Turnieju Nadziei Olimpijskich. Jest to duże wyróżnienie dla samych uczestni-
czek jak i dla całego klubu.

 SPORT W SKRÓCIE

Siatkarskie zmagania samorządowców
Na pierwszym miejscu zakończyła rywalizację w siatkarskim Turnieju Pracowników 
Samorządowych Powiatu Słupskiego reprezentacja Urzędu Gminy Kobylnica. W całych 
zawodach wystartowało łącznie pięć zespołów. 

Stawką zmagań był 
puchar Starosty Słup-
skiego, o  który walczyły 
zespoły złożone z  pra-
cowników samorzą-
dowych pięciu gminy 
z  powiatu. Na podium, 
oprócz Kobylnicy, zna-

lazły się reprezentacje 
Gminy Kępice (II miejsce) 
oraz Starostwa Powiato-
wego w Słupsku. Czwar-
tą pozycję zajęli siatkarze 
z Gminy Słupsk, za którą 
uplasowała się drużyna 
z Damnicy.

Zawody rozegrane zo-
stały 29 września w  hali 
sportowej w  Jezierzy-
cach. Okolicznościowe 
puchary i  dyplomy zwy-
cięskiej drużynie wręczył 
Starosta Słupski Paweł 
Lisowski. 

Skład drużyny: Aneta 
Lemcio, Natalia Filipczak, 
Tomasz Biel, Kamil Ste-
gienta, Tobiasz Walawicz, 
Krystian Hoppe, Rado-
sław Sawicki. 

Korona Północy Polski w Zagórkach
19 października odbyła się kolejna edycja Pucharu Polski „Korona Północy 
Polski w Nordic Walking”. Tegoroczna impreza w gminie była przedostat-
nią z cyklu. Zakończenie nastąpi w Łebie w dniach 30 listopada i 1 grudnia. 

W Zagórkach zgromadziło się około 250 
amatorów chodzenia z  kijami oraz biega-
nia. Rywalizowano w 3 dyscyplinach: bieg 
na 5 km, marsz na 5,7 i  10 km. W  marszu 
na dystansie 5 km było 11 kategorii wie-
kowych kobiet i  mężczyzn; na dystansie 
10 km - 6 kategorii kobiet i mężczyzn, zaś 
w  kategorii biegu na 5 km, 3 kategorie 
wiekowe kobiet i mężczyzn.

Punktualnie o godzinie 11 zawody otwo-
rzył zastępca wójta Gminy Kobylnica Rafał 
Kuligowski. 

W tegorocznej imprezie udział wzięli do-

rośli, dzieci z  Gminy Kobylnica. Do Zagó-
rek zjechali również zawodnicy z Gdańska, 
Lęborka, Bydgoszczy, Poznania, Szczecina, 
Piły, jak i  z  Kalingradu. Każdy z  nich po 
przekroczeniu linii mety otrzymał medal 
w  kształcie tarczy, napój regenerujący, 
oraz ciepły posiłek. 

Puchary wręczał zastępca wójta Gminy 
Kobylnica w asyście pracowników Centrum 
Usług Wspólnych – współorganizatora im-
prezy – Patrycji Firkowskiej, Witolda Stecha 
 i Dariusza Żygłowicza.

Głównym organizato-
rem wydarzenia była Liga 
Morska i  Rzeczna Oddział 
w  Słupsku. Współorga-
nizatorami Pikniku byli: 
Wójt Gminy Kobylnica, 
Urząd Morski w  Słupsku, 
Centrum Szkolenia Mary-
narki Wojennej w  Ustce, 
Słupskie Centrum Dia-
konii i  Dialogu, Centrum 
Nurkowe Alpha Team, 
Centrum Sportów Wod-
nych OPTY, Szkoła Pod-
stawowa nr 9 w  Słupsku, 
Szkoła Podstawowa w Ko-
bylnicy, Morska Służba 

Poszukiwania i  Ratow-
nictwa - Brzegowa Stacja 
Ratownicza w Ustce, Słup-
skie Wodne Ochotnicze 
Pogotowie Ratunkowe, 
Polski Związek Wędkar-
ski ZO w  Słupsku, Zarząd 
Infrastruktury Miejskiej 
w  Słupsku, Ośrodek Do-
skonalenia Nauczycieli 
w  Słupsku, Młodzieżowy 
Dom Kultury w  Słupsku, 
Szkoła Motorowodna 
MAGOLA, Morski Oddział 
Straży Granicznej. Pla-
cówka SG w Ustce, Morska 
Jednostka Rakietowa.

Na jego zakończenie 
wszyscy uczestnicy otrzy-
mali certyfikaty udziału 
w  wydarzeniu, a  osoby 
i  instytucje wspierające 
organizację Pikniku po-
dziękowania. Piknik był 
doskonałą formą wielo-
wymiarowo i  interdyscy-
plinarnie zaprezentowa-
nej edukacji morskiej.

W  Pikniku wzięły udział 
dzieci i młodzież - 80 osób 
z  placówek uczestniczą-
cych w  PPEM + oraz ich 
opiekunowie. 

Żeglarstwo – w teorii i praktyce
W środę, 25 września, w Słupsku na stawku Łabędzim odbył się Piknik 
Żeglarsko-Morski, który był elementem obchodów Roku Ligi Morskiej 
i Rzecznej ustanowionego przez Senat RP.

Druhny i  druhowie strażacy oraz Mieszkańcy 
Gminy Kobylnica  jako Kronikarz Zarządu Oddzia-
łu Gminnego ZOSP RP w Kobylnicy oraz Kronikarz 
OSP we Wrzacej zwracam się do Was z  prośbą 
o  możliwość udostępnienia zdjęć strażackich, 
w celu zapisania historii strażackiej braci oraz uak-
tualnienia informacji na stronie internetowej Gmi-
ny Kobylnica. 

Osoby zainteresowane i  chętne do współ-
pracy proszę o  kontakt pod numerem telefonu: 
693474688 lub adres email g-jopek@wp.pl.

Ze strażackim pozdrowiem, 
Druh Grzegorz Jopek

Od 2 września 
2019 roku obowią-
zuje nowy regula-
min i  cennik wy-
najmu obiektów, 
pomieszczeń i  wy-
posażenia Gmin-
nego Centrum 
Kultury i  Promocji. 
Szczegóły można 
znaleźć na stronie 
internetowej Gmi-
ny Kobylnica. 

W  dniu 08 października 2019r. rozpoczęły się 
prace związane z  realizacją umowy na wykonanie 
robót budowlanych polegających na budowie dro-
gi gminnej (działka nr 147) – sięgacz ulicy Krzywej  
w Widzinie:  

Zakres rzeczowy inwestycji obejmuje:
1) wykonanie podbudowy drogi o  powierzchni 

160m2,
2) wykonanie odcinka drogi o  pow. 160 m2 

z kostki betonowej wraz z osadzeniem,
3) osadzenie 110 mb krawężników. 
Koszt zadania zgodny z umową: 29 000,94 zł 
Planowany zakończenia prac budowlanych prze-

widziany jest na 30.11.2019r.  

WÓJT GMINY KOBYLNICA 

OGŁASZA KONKURS 
NA WOLNE STANOWISKO 

URZĘDNICZE
 
ds. inwestycji  infrastruktural-

nych  w  Referacie Inwestycji  i Fun-
duszy Europejskich Urzędu Gminy 
Kobylnica

 Szczegółowe warunki dotyczące 
konkursu znajdują się w Biuletynie 
Informacji Publicznej http://bip.
kobylnica.tensoft.pl) oraz  na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Gminy Kobylnica.


